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DE CE ESTE 
DE INOVAŢII

Activitatea de invenţii, inovaţii şi 
raţionalizări se înscrie printre fac
torii de seamă ce concură la solu
ţionarea problemelor tehnice ridicate 
de producţie, la îmbunătăţirea con
diţiilor de muncă ale oamenilor. 'Ca 
u.raare a creşterii nivelului de pre
gătire tehnico-profesională a mun
citorilor, inginerilor şi tehnicienilor, 
mişcarea inovatorilor şi raţionaliza- 
torilor a cunoscut o dezvoltare con
tinuă, influentînd pozitiv rezultatele 
economice ale întreprinderilor.

Iniţiativa oam enilor muncii este 
stim ulată şi de noua legislaţie p ri
vind invenţiile, inovaţiile şi raţiona
lizările, care acordă răspunderi şi 
com petente mai largi conducerilor 
întreprinderilor în rezolvarea propu
nerilor. In acest scop, com itetul sin
dicatului de la Uzinele textile ' din 
Cisnădie a a ju tat conducerea teh
nică în rezolvarea acestei probleme, 
consultînd şi mobilizînd salariaţii de 
a veni cu propuneri preţioase la 
planul tem atic de inovaţii pe 1968. 
Astfel, în  prim ele 9 luni ale acestui 
an, uzina a în reg istra t 16 propuneri 
de inovaţii d in tre care 11 se referă 
la introducerea tehnicii noi, 4 la 
organizarea ştiinţifică a producţiei 
şi a muncii şi restul pentru protec
ţia muncii şi îm bunătăţirea condiţii
lor de muncă. C iteva exemple: „Mo
dernizarea ringului Gessner" (autori 
Toan M unţiu şi G ustav Theiss), „Me
todă nouă de am balare a linurilor 
fine şi semifine la presa Hergeth"

NEGLIJATĂ MIŞCAREA
Şl RAŢIONALIZĂRI?

(apartinind inovatorilor Dumitru Ha- 
riga şi T. Antonie), „Dispozitiv me
canic de controlat densitatea ţesă
turii pe război" (realizată de loan 
Neamţu). „Modificarea sistemului de 
bătaie la războaiele P.S.D." (autor 
Andrei V urpăreanu) şi altele.

Dar cu toate rezultatele pozitive 
obţinute pîhă în prezent se consta
tă că din cele 16 propuneri făcute 
în anul acesta, la care se mai adau-

La r Uz!ne!e textile" 
Cisnădie

La rezultatele nesatisfăcătoare în 
domeniul inovaţiilor şi raţionalizări
lor au contribuit o serie de factori 
ce au fost scoşi în evidenţă recent 
la şedinţa comitetului sindicatului.

(Continuare în pag. a Il-a) 
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Ín cam pania agricolă;

Sínt fo lo s ite  utilajele Io
capacitatea maximă de lucru?

In planul de măsuri tehnico-orga- 
nlzatorice privind pregătirea şi exe
cutarea lucrărilor agricole de toam 
nă, întocm it de Direcţia agricolă şi

gă încă 6 nerezolvate din anul tre 
cut, au fost aplicate pînă acum abia 
două, 11 aflindu-se în experim enta
re, 7 in studiu şi 2 trimise la 
D.G.I.L.

Bilanţul rezultatelor obţinute in 
perioada am intită dem onstrează că 
nu a existat o preocupare suficienta 
din partea ca.binetului tehnic, a co
misiei inginerilor şi tehnicienilor şi 
celorlalţi factori, dacă ţinem cont 
că in anul trecut au fost făcute 34 
propuneri. Activitatea se pare ne
concludentă dacă ne gîndim că la 
Uzinele textile există peste 200 sa
lariaţi, care în ultimii ani au obţi
nut „Titlu de inovator“ şi că aici 
îşi desfăşoară activitatea 25 ingineri, 
75 tehnicieni şi 52 maiştri.

Comunistul Grieorc Tecurcanu dc la Uzina mecanică Sibiu, realizează repere a căror cote de 
prelucrare au toleranţe de ordinul micronilor. Iată-1 (în stingă fotografiei) împreună cu maistrul 

secţiei, Ion Adam, vcrificind cotele uneia dintre piesele finite

SESIUNEA CONSILIULUI POPULAR
MUNICIPAL MEDIAŞ

In 27 septem brie a. c. Consiliul 
popular municipal M ediaş s-a în 
trun it în cea de a XXI-a sesiune, a- 
vînd pe ordinea de zi urm ătoarele:

1. Informare privind îndeplinirea 
sarcinilor hotărîrii consiliului popu
lar din 21 iunie 1968;

2. Raport asupra activităţii consi
liului popular municipal cu privire 
la buna în treţinere  şi gospodărire a 
fondului de locuinţe;

3. Coraportul comisiei perm anente 
de gospodărie comunală şi indus
trie locală.

La primul punct din ordinea de zi 
a lost examinat modul în care sínt 
ínóepunite sarcinile privind aprovi
zionarea populaţiei cu legum e şi 
fructe. Informarea prezentată de 
Mihai Birsan — membru în Comite
tul executiv al Consiliului popular 
municipal Mediaş — şi discuţiile 
purtate  de către deputaţi au reliefat 
principalele realizări şi lipsuri din 
acest compartiment de activitate.

Prezenta consiliului popular s-a 
făt ut perm anent simţită pe linia bu
nei aprovizionări şi deserviri a 
populaţiei oraşului cu produse legu
micole şi fructe. O rganul de resort 
— I.L.F. — bucurindu-se de îndru
mare şi control com petent a reuşit, 
in mare măsură, să facă faţă unor 
cerinţe mereu sporite, cantitativ  şi 
calitativ, urm ărind în acest sens 
pulsul şi fluctuaţia solicitărilor, pe
rioadele de m aturizare a diverselor 
specii şi soiuri de zarzavaturi pen
tru satisfacerea prom ptă a pieţii.

Ţinîndu-se legătură strînsă cu ba
zine legumicole mai îndepărtate  şi 
unităţile C.A.P. din apropiere, o ra 
şul n-a fost privat nici de consu
mul cu trufandale al m ultora din pro 
dusele agricole respective. A ctivita
tea comercială din acest domeniu 
şi-a dovedit m aturita tea  şi prin a- 
bordarea unor form e de desfacere 
mai atractive, ca  expoziţii şi s tan
duri cu vinzare în punctele cele mai 
frecventate de cetăţeni. Politica p re 
turilor a fost de asem enea aplicată 
cu pricepere acţionînd ca principal 
regulator al p reţurilor de pe piaţa 
neorganizaţă. In vederea asigurării 
sezonului de iarnă cu legum e rădă- 
cinoase şi cartofi s-au luat măsuri 
pentru am enajarea de silozuri, spa
ţiile pentru depozitare (poduri, p iv
niţe) ?.u fost deja p regătite^— rep a
rate, dezinfectate etc.

Pe Iîngă realizările arătate  au fost 
sesizate şi unele caren ţe  de ordin 
organizatoric ce se cer grabnic în 
lăturate, cu atît mai mult cu cît sínt 
provocate de cauze strict subiective. 
Nu se justifică prin  nimic lipsa stru 
gurilor de la unele chioşcuri, ştiut 
fiind faptul că în toam na aceasta 
viile oferă din abundenţă respecti
vul produs. Poate că nu este prea 
tîrziu a se introduce în  funcţie tonc- 
tele planificate, pe străzile Ba.znei 
şi Gravorilor, în scopul unei desfa
ceri mai raţionale a m ărfurilor am in
tite. O problem ă asupra căreia  co
mitetul executiv a atras atenţia 
I.L.F.-uIui şi cu alte ocazii este aceea 
a depozitării am balajelor In locuri

neperm ise (pe străzi, în faţa m aga
zinelor etc.) fapt ce împiedică buna 
deservire, Iezind în acelaşi timp as
pectul estetic al oraşului. Comisia 
perm anentă de com erţ şi cooperaţie 
se dovedeşte prea puţin activă în 
găsirea unor soluţii, propuneri pen
tru înfiinţarea de zone legumicole, 
(problemă avută în studiu), lista ini
ţiativelor acesteia fiind încă supă
ră to r de săracă.

Pentru în lăturarea neajunsurilor 
constatate în aprovizionarea popu
laţiei cu fructe şi legume I.L.F. 
M ediaş trebuie  să desfăşoare o acti
v itate com ercială mai susţinută, să 
acţioneze mai hotărît pentru rea li
zarea sarcinilor ce i-au fost trasate 
prin ho tărîrea sesiunii consiliului 
popular din 21 iunie.

Problemă de cea mai stringentă 
actualitate, buna în treţinere  şi gos
podărire a fondului locativ a con
stituit subiectul principal al lucrări
lor sesiunii. Raportul prezentat de 
Ionel Miclea — vicepreşedinte al 
Comitetului executiv al Consiliului 
popular — şi coraportul comisiei 
perm anente de gospodărire comunală 
şi industrie locală prezentat de de
putatu l Dumitru N otaru au concen
tra t substanţial discuţiile asupra 
unor sarcini social-cetăţeneşti de 
m are im portanţă pen tru  municipiul 
M ediaş în  care, din 1963 pînă în 
1968, au fost date spre folosinţă oa
menilor muncii 1631 apartam ente 
construite din fondurile statului, iar 
pentru anul 1969 mai sínt prevăzute 
încă 390 apartam ente.

C reşterea norm ei locative pe ca-p 
de locuitor şi a gradului de confort 
impun organelor locale şi cetă ţen i
lor oraşului exigenţe sporite p ri
vind folosirea raţională, gospodări
rea  şi în tre ţinerea  imobilelor.

In activ ita tea  I.L.L. care adminis
trează 565 imobile (cu un num ăr de 
4 720 titulari de contracte) persistă 
încă, în m ulte cazuri, lipsa de ră s
pundere, superficialitatea în organi
zarea lucrărilor, neglijenţa şi provi
zoratul. Dacă fondurile pentru în tre
ţineri şi reparaţii capitale au fost 
folosite, în general, raţional nu a- 
celaşi lucru se poate spune despre 
reparaţiile  din cota de 70 la  sută, 
satisfăcute p înă în prezent în p ro
porţie  de abia 85 la sută. Se con
stată că I.L.L. nu efectuează repa
raţiile, mai ales cele curente, pe 
ba.za unui plan nominal, cu term ene 
de executare, producînd, astfel, pe 
Iîngă risipa fie materiale, şi chel
tuieli suplim entare, multe nem ulţu
miri prin tre locatari. Intîrzieri ne
justificate se constată şi la repara
ţiile capitale: din cele şapte obiec
tive planificate au fost term inate nu
mai două. A ceste lipsuri sínt cauzate 
în mare parte de aprovizionarea de
fectuoasă cu materiale, necontrola 
rea  echipelor de construcţii din par
tea  cadrelor tehnice şi de conducere

(Continuare în pag. a IlI-a)

T. SUCIU

Consiliul popular municipal M ediaf, analizind în cea de-a XXI-a sesiune 
ordinară raportul Comitetului executiv  privind activitatea desfăşurată cu 
privire la  buna în treţinere  şi gospodărire a spaţiului locativ pe anul 1968, 
constată că, sub îndrum area Comitetului municipal de partid, Comitetul exe
cutiv  a luat o serie de m ăsuri care au dus la o mai bună în treţinere a fon
dului locativ — proprietate de stat.

Pe baza analizei, a discuţiilor purtate şi a propunerilor făcute, în vederea 
continuei îm bunătăţiri a acestei activităţi, în  tem eiul art. 4 din Legea nr. 
3/1968 cu privire la asigurarea conducerii de stat în unităţile administra- 
tiv-teritoriale şi a Legii nr. 6/1967,

Uniunea judeţeană a C.A.P., s-a p re
văzut ca perioadă optimă de însă- 
m inţare 20 septem brie — 15 octom
brie. Sintem la jum ătatea perioadei, 
oînd în mod normal ar trebui să fie 
realizată cel puţin  55 la sută din 
sarcina prevăzută la însăm întări. Pe 
teren  însă situaţia se prezintă cu 
totul altfel. Chiar şi în  unităţile a- 
gricole ceva mai avansate cu p re
gătirea solului şi executarea însă- 
mînţărilor, campania de toam nă nu 
este bine pregătită. Există o serie de 
deficienţe tehnice şi organizatorice 
care frînează realizarea unui ritm 
corespunzător, la aceasta contribuind, 
desigur, şi timpul capricios din ulti
mele zile. Cu atît mai m ult deci se 
impune ca în fiecare unitate să se 
acţioneze cît mai ho tărît pentru a 
se valorifica timpul şi capacitatea 
de lucru a agregatelor cu maximum 
de randam ent. Se face însă oare 
peste tot acest lucru?

In puţine cooperative agricole de 
producţie consiliile de conducere şi 
specialiştii au reuşit să organizeze 
bine munca pentru a nu se irosi 
nici o oră sau zi bună de lucru în 
cîmp. La deficienţele organizatorice 
se adaugă şi slaba preocupare a

Iunor secţii pen tru  m ecanizarea a- 
griculturii. La C.A.P. Loamneş, in
ginerul Boris Caponi ne re lata  că 

I  pînă marţi au fost pregătite 230 hec- 
“  tare, din care s-au însăm înţat 10 

hectare cu grîu şi 20 hectare cu se
cară pentru  masă verde. Fată de 
cele 600 hectare prevăzute a se în- 

'săm înţa în această toam nă şi de 
timpul înaintat, suprafeţele realizate 

(sínt pe departe de a ilustra posibi 
lităţile de care dispune unitatea 
Care să fie oare cauzele răm înerii 

tin  urina a lucrărilor? Lipsa cie mo 
bilizare a tu tu ror forţelor de mun 
că, slaba organizare a activităţii şi 
folosirea incom pletă a capacităţii de 
lucru a maşinilor şi tractoarelor, 
După afirmaţia specialistului unită 
ţii, din 17 tractoare, în  medie nu 
mai 15 lucrează pe zi. Două sín t în 
totdeauna „bolnave". A ltele au „cer 
tificate medicale" pe o durată mai 
scurtă, de citeva ore. S ínt şi din 
acelea care nu au unde lucra. De

(Continuare în  pag. a IlI-a) 

P. BADEA
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H O T Ă R Ă Ş T E
1. Comitetul executiv  al Consiliului popular municipal va lua m ăsuri ca 

p înă la 20 noiem brie 1968 să se aducă la cunoştinţa tu turor locatarilor 
drepturile şi obligaţiile ce le revin acestora pe baza contractelor încheiate.

Concomitent va organiza acţiunea de verificare a modului de în treţinere 
a tu turor celor 708 locuinţe din fondul de sta t închiriate, stabilind în mod 
concret ce lucrări se impun a fi efectuate de fiecare chiriaş, precum şi 
cele ce cad în com petinţa în treprinderilor ce adm inistrează aceste clădiri.

In urm a constatărilor făcute se vor stabili, pe bază de grafic, locuinţele 
ce urm ează a se repara cu fonduri de Ia stat, a tît în anul 1968 cît şi 
pentru anul 1969.

Pentru lucrările ce cad în sarcina chiriaşilor, Comitetul executiv  se va 
îngriji să se asigure, prin organizaţiile comerciale locale, m ateriale de con
strucţii necesare executării reparaţiilor.

Pînă Ia 1 mai 1969 se va căuta ca la toate locuinţele proprietate de stat 
închiriate persoanelor fizice sau juridice să se execute lucrările de în tre 
ţinere  curentă precum şi reparaţiile ce se impun pe baza contractului.

In sprijin irea acestei acţiuni se vor folosi panouri sugestive, presa, sta
ţia de radioficare precum  şi orice alte mijloace menite să creeze climatul 
necesar îm bunătăţirii în tre ţinerii fondului locativ

2. Comitetul executiv  al Consiliului popular, pînă la 15 octombrie, va 
studia propunerile făcute de adunările generale ale asociaţiilor de locatari, 
stabilind term enul şi persoana în sarcina căreia cade rezolvarea lor.

La îndeplinirea sarcinilor ce revin pentru reparaţii se va căuta să se exe
cute în primul rînd acele lucrări care condiţionează buna conservare şi 
în treţinere  a clădirilor.

3. Comitetul executiv  va stabili, pe bază de decizie, normele de folosire 
a punctelor de am plasare a antenelor, norm ele de folosinţă a podurilor, 
balcoanelor precum şi a altor dependinţe de folosinţă comună, în scopul 
evitării degradării clădirilor.

De asemenea, va stabili norm ele P.C.I. de respectat din partea colocata
rilor, organizind controale periodice cu priv ire la modul cum se respectă 
acestea.

4. Pînă la 30 octom brie se vor term ina lucrările planificate a se executa 
cu fonduri din cota de 70% şi reparaţii capitale.

De asemenea, va stabili, în funcţie de urgenţă, necesitatea şi volum ul de 
lucrări, imobilele ce urm ează a se repara în anul 1969.

Pînă la 15 noiem brie va stabili imobilele ce urm ează a se valorifica din 
fondul de stat, precum şi evaluarea acestora.

5. Comitetul executiv  al Consiliului popular municipal va organiza, in 
perioada 1 octombrie — 1 decembrie, ore de consultaţii cu publicul, in care 
urm ează a se da explicaţiile necesare cu privire la aplicarea Legii nr. 
9/1968 şi Legii nr. 10/1968

Totodată va întocmi evidenţa terenurilor proprii executării construcţiilor 
de locuinţe, în vederea atribuirii lor.

Pentru terenurile  aflate în adm inistrarea în treprinderilor şi institu ţiilor 
pendinte de m inistere şi alte organe centrale, pînă la 15 octombrie se va 
solicita trecerea acestora în adm inistrarea Comitetului executiv al Con 
siliului popular municipal, pentru efectuarea de construcţii de locuinţe pro 
prietate personală.

6. Comitetul executiv al Consiliului popular va asigura pentru fiecan 
locuinţă reparată  cu fonduri de la stat controlul calităţii lucrărilor. Pentn 
construcţiile noi va delega un membru al Comitetului executiv care v< 
participa în comisia de recepţie.

Pentru lucrările de reparaţii se va încheia de către I.L.L. un proces ver 
bal cu reprezentantul asociaţiei locatarilor.

Pînă la 15 octombrie va lua măsuri de recepţionare a lucrărilor de con 
strucţii executate în 1967 şi date in folosinţă fără recepţie, fiind neterm inatc.

7. In cursul trim. IV Comitetul executiv al Consiliului popular va or
ganiza acţiuni de masă pe cartiere cu cetăţenii, în vederea stabilirii de 
măsuri pentru în treţinerea fondului locativ proprietate personală şi ridi 
carea nivelului edilitar gospodăresc al municipiului Mediaş.

în  vederea lichidării restanţelor la încasarea chiriilor, sesiunea însărci
nează Comitetul executiv  să ia toate măsurile ca pînă la 20 octombrie a.c. 
să întocm ească toate formele pentru lichidarea debitorilor.

Eficgenţă
ridicată

La Uzina m ecanică Gaz metan 
din Mediaş, de la începutul anu
lui şi pînă-n prezent au fost în 
registrate un  număr de 50 pro
puneri de inovaţii, dintre care 17 
au fost deja aplicate. Dintre ino
vaţiile propuse amintim: „Metodă 
şi dispozitiv pentru  recondiţionat 
arbori cotiţi cu dimensiuni sub 
treptele de reparaţii admise". 
Inovatori: inginerul Adam M ace
dón, tehnicienii loan Gherman şi 
Fiorică Lepădatu şi maistrul A urel 
Popa. Eficienta economică ante- 
calculată este de 400 000 lei. Q. 
altă inovaţie valoroasă este »Dis
pozitivul pentru alezat păpuşa 
mobilă de la strungurile parale
le", autor Petre Stănescu, a că
rei eficienţă economică se ridică 
la 20 756 lei ş.a.

De m enţionat că eficienţa tu 
turor inovaţiilor acceptate şi a- 
plicate în cele 9 luni se ridică 
la 682 936 lei, iar economiile ob
ţinute prin  aplicarea inovaţiilor 
la 469 000 lei.

Z. RlŞNOVEANU coresp.

In laboratorul de bacteriologie al Inspectoratului sanitar judeţean  Sibiu, 
chim istul M ircea Ilie şi asistentele Cristina Filimon şi C laudia RSspop 
efectuează zilnic diferite analize pentru  izolarea m icrobilor care cauzează

boli transm isibile

Dialog cu doi 
activişti culturali

&

In dorinţa de a cunoaşte preocu
pările aşezăm întului cultural de la 
sat, la  începutul activităţii sale — 
în noua formă de organizare — 
şi deoarece com una Sălişte are pe
rim etrul cel mai întins din judeţ 
(10 sate aparţinătoare: Aciliu, Am- 
naş, Crinţ, Galeş, Fîntînele, Mag, 
Săcel, Sibiel, Vale) şi cele mai 
vechi tradiţii culturale, ne-am adre
sat profesorului IULIU COZMA, 
noul director al căminului cultural.

Discuţia a avut loc în biroul său 
de la căminul cultural, o încăpere 
îm bîcsită cu mobilier de stiluri di
ferite, cu pereţii „împodobiţi" cu 
diplome îngălbenite de vrem e — 
m ărturii care grăiesc despre trecu
tul prestigios, al mişcări artistice de 
amatori din aceste locuri — cu bro
şuri şi broşurele, păstrînd  patina 
m ulţilor aiii care au trecut peste 
ele (trufaş etalate pe un dulap cu 
pupitru, în chip de expoziţie), p re
zenţe anacronice într-o ambianţă 
eterogenă, stră ju ite  de cîteva tro
fee sportive (şi ele într-o postură 
nostalgică) cărora se adaugă tele
fonul, prezentă viabilă care te smul
ge brutal din această atmosferă de 
gestaţie.

—  A veţi un plan de activitate a 
căminului?

— La cererea Comitetului jude
ţean pentru cultură şi artă am în 
tocm it un plan de perspectivă, des
tul de aproximativ, pentru urm ă
toarele şase luni (octombrie 1968-—- 
m artie 1969), care nu are o orien
tare  prea precisă, deoarece p înă la 
această dată, nu am fost instruit 
pentru  funcţia ce deţin şi — m ăr
turisesc sincer — nu prea ştiu ce 
am de făcut.

— în ziarul „Scînteia" din 20 au
gust a.c. s-a publicai m aterialul unei 
„mese rotunde" sub titlul „Viaţa 
culturală a satului într-o perspecti
vă nouă, evo luată” din care se des
prind sarcinile m ajore ale ţăm inului 
cultural şi ale activiştilor culturali 
în general în etapa actuală şi care 
v-ar fi putut inspira.

— Nu l-am citit!
— Dar şi în organul judeţean 

„Tribuna Sibiului" au apărut o sea
mă de m ateriale care preconizează 
unele din sarcinile de perspectivă 
ale a.şezămîntului cultural de la  sat. 
Le-aţi citit?

— Nu, sau p a rc ă . . .  pe unul din 
e ie ! . . .

— Ce v-aţi propus totuşi să rea
lizaţi în urm ătoarele şase luni, a- 
v înd în vedere tradiţiile  valoroase 
ale acestui vechi centru de cultură?

— Reînfiinţarea corului, care, de 
la aniversarea a 75 de ani de exis
ten ţă  (1958, cînd a fost decorat cu 
Ordinul M uncii clasa a IlI-a) a 
avut o activitate foarte slabă şi, în 
ultim ul an, deloc. De asemenea, 
o form aţie de dansuri şi una de

teatru, dar p revăd o serie de greu
tăţi în mobilizare, avînd foarte pu
tini tineri în  comună.

— In comuna Sălişte şi în  satele 
din ju r este o veche trad iţie  fol
clorică — Junii — care oferă bo
gat m aterial pentru  un ansamblu 
folcloric. Pe această tem ă v-aţi p ro 
pus organizarea unui spectacol?

— Nu! N u cunosc tradiţiile  folclo
rice ale locului, eu fiind din alt 
judeţ.

— A veţi un colectiv de muncă 
care să vă sprijine în  diversele ac
tiv ită ţi şi care să aibă sarcini con
crete, personale?

— Nu se poate vorbi chiar de un 
colectiv închegat. Sínt aju tat de 
responsabilii bjbliptecii şi statici de 
radioficare şi încă de vreo două 
cadre didactice. în trucît nu s-au pre
zentat la  posturi toate cadrele di
dactice, repartizate comunei, nu am 
putut stabili un colectiv complet de 
muncă şi chiar directori la unele 
din căminele satelor aparţinătoe.re 
cum sínt Aciliu şi Săcel. De altfel 
cu aceştia întîm pin destule g reu
tăţi: mai mult de jum ătate din ei 
fiind „nayetişti", nu m anifestă prea 
m ult in teres pen tru  activ itatea că
minului. Vom încerca însă să le  
fixăm responsabilităţi în  cadrul ce
lo r şase ore de activitate culturală, 
afectate norm ei didactice.

— C unoaşteţi activitatea ce se 
desfăşoară la căminele satelor apar
ţinătoare?

— Nu prea. Nu am reuşit să cu
nosc toate aceste cămine şi n-am 
s-o fac curînd avînd şi alte sarcini 
care reclam ă rezolvare  imediată.

— Ce activitate aţi avut la  că
minul de centru săptăm îna trecută?

— O seară de dans pentru  tineret.
— Şi săptăm îna v iitoare ce veţi 

avea?
— Tot o seară de dans. Am ne

voie de fonduri pentru  procurarea 
lem nelor de foc necesare încălzirii 
căminului.

— Putem vizita sălile căminului, 
biblioteca, clubul?

— Regret! Nu am cheile. Există 
un singur rînd  la fem eia de servi
ciu^ care nu este prezentă. Şi nici 
bibliotecara, care este prin  s a t . . .  
în  ceea ce p riveşte clubul, care nu 
are de mult activitate, intenţionez 
să-l reanim  prin dotarea cu o masă 
de biliard, una de tenis, jocuri 
de şah şi de remi, dar şi acestea 
se vo r realiza mai greu neavînd 
fondurile necesare.

Ne-am sţrîns stîn jen iţi mîinile, dar 
îmi stăruie încă în  am intire priv i
rea  încărcată de prom isiuni a di
rectorului căm inului cultural din
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(C ontinuare în pag. a Il-a) 

GEORGE STOICESCU

Fabrica „Libertatea" Sibiu. Cadru din secţia filatură de lină pieptănată utilată cu njjşini de mare raufeaxent.
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Fîntîna dă î n ... baltă
Zugravul loan  Fintijnă, ţdin co

muna Poiana, mai dă din cînd in i 
cînd cu bita în baltă. A vînd im -1 
presia, bineînţeles, că  se  d is trea-l 
ză. Pe el şi pe alţii. Ultima lu i] 
.g lum ă" a făcut-o, mi de mult,/ 
in  grădina zoologică din Sibiu. 
A aruncat o ţigară  aprinsă pe 
spatele unui leu d in  cuşcă. A 
încercat să fugă. Dar a fost prins. 
Nu de leu, căci s-ar fi îngroşat, 
intr-adevăr, gluma. Deocamdartă 
a plătit num ai o am endă de 1|50 
de... lei. Cum răm îne, însă cu... 
obrazul? Leul cică nu-i p retinde 
aşa ceva. Îl invită doar la  o 
„discuţie" amicală. Dar aşa, de 
la egal la egal. Ca în tre  „băr-i 
baţi".

Vînătorească
Să ne fie cu iertare! Dar po

veştile v înătoreşti silit totuşi 
poveşti. îl cunoaşteţi p e  Ion 
Cuteanu din satul Rod, comu
na Tilişca? E v inător. Păi să vă 
spună el una. O rganelor de m i
liţie le-a spus una straşnică. L-au 
vizitat într-o zi cînd el îm puşca- 
se o căprioară. A u ma.i găsit 
jum ătate din ea.

— E carne de oaie dom'le! Să 
mă trăznească dacă mint!

La laborator s-a dovedit că 
ecra, in tr-ad e v ăr,. . ,  căprioară. 
Şi u ite  că nu  l-a trăznit. Ce se 
va face, Insă, „bietul v inător" 
dacă, să zicem, i se v a  lua puşca? 
Păcat de p o v e ş ti! . . .

Jumătate pescă
rească

La Tălm aci s-a găsit o bicicletă 
distritsfi de o maşină, pe şosea. 
Noapttea. Un în treg  convoi de 
m aşini staţionau. Se presupunea 
că a fas t om orit şi un om. Tele
foane'“ j\>este telefoane. A u sosit 
de înda tă  lucrătorii de la  miliţie. 
L-au căuUat peste tot. Se bănuia 
că a fost aruncat în  Olt, care se 
afla în apropiere. Şi-a fost găsit 
abia s p r e ' prînz. C el căuta t era 
G heorghe ŞVoicu d in  satul Boiţa. 
Şi ce l-a ţ>lîns familia. Pînă să 
dea de el. W enise la  pescuit. Şi 
fără permis. .Prinsese cîţiva peşti. 
Apoi s-a a p u ié t de băutură. Pînă 
noaptea tîrziu. Şi-a adorm it buş
tean în  nişte dufe. Aşa că s-a 
trezit şi le-a povestit cum a fost.

A uitat să se închine
Nicola M urgogi din Sibiu, era 

in ternat la p reven lo riu l din A- 
v iig . In  noaptea de 7 spre  8 au
gust, a furat de aici două „fîşuri”. 
în  seara  urm ătoare, s-a dus in 
curtea bisericii. Sub pretextul că 
vrea să m ăntnce prune. Avea, 
însă, planul lui. A  spart geamul 
de la altar şi a in tra t în  biserică.
A luat de aici 180 de lei şi trei 
carpete. A doua zi le-a vindut 
în. Făgăraş. N. M„ care mai fu
sese condam nat de 7 ori pentru 
furt, a  avut şi de data asta  ghi
nion. A  fost prins de către  orga
nele de miliţie în  aceeaşi zi. Şi-a 
cerut „scuze". Apoi a încercat 
să-şi facă reproşuri: „Dacă m-aş 
fi închinat cînd am in tra t să 
fur . . .  Sau cel pu ţin  cînd am 
ieşit. Că am plecat ca oamenii 
cinstiţi. Pe uşă*. Poate avea no
roc. Să fie prins şi mai repede.

Nicolae H orvath din Slimnic •  
v ru t să încerce la  loto. A  tras, 
deci, un  bilet. Şi era c it p 'aci 
să cîştige. H orvath, însă, voia 
cu orice p re ţ un prem iu. Şi aşa 
s-a gîndit să-şi aju te  norocul. Cu 
o m ină de m aestru, din 2 a făcut 
8. Şi s-a dus să-şi ceară banii. 
Dar la  confruntarea biletului cu 
duplicatul s-a constatat m istifica
rea. In  p rezent N. H. este căutat 
de organele de miliţie. Dacă îl 
întîlniţi, spuneţi-i să  v ină  să-şi 
ia  ciştigul! Tribunalul îl aşteap
tă  cu lozul cel mare.

Rubrică redactată 
de MARIN NIŢA 
.................. .........« ii ■

La hotarul cu judeţul Vîlcea, cabana „Valea Oltului" îşi deschide îm bietoare porţile pentru un scurt popas

Dialog cu doi activişti culturali
(Urmare din pag. I)

Sălişte, aşezare pastorală şi arti
zanală bine cunoscută p înă  dincolo 
de hotarele ţării, pe care o dorim 
reab ilita tă  — ferm, creator — în 
geografia e.rtistică a judeţului.

în  Apoldu de Sus am avut satis
facţia reîn tîln irii cp profesorul KA
ROL F1SI, entuziastul anim ator şi 
dirijor al formaţiei de fanfară care, 
de curînd, a obţinut prem iul I la  
prim ul concurs e.l fanfarelor de a- 
m atori de la sate.

Dialogul cu acesta s-a desfăşurat 
în tr-o  aşa-zisă „sală de repetiţie" 
a  căminului cultural, prezenţă dezo
lan tă  în care erau depozitate coşuri 
cu veselă pentru  nunta din seara 
aceea.

A lături, o altă sală mai mică — 
„bucătăria dintotdeauna" a căminu
lui — în care este m ontată o sobă 
m izeră de bucătărie şi o masă-bar 
de serviciu (ambele încăperi evi
dent contrastante cu scopul cultural 
al edificiului). A cestora se adaugă
0 scenă m iniaturală şi o sală de 
spectacole cu pereţii afumaţi, cu 
subplafon din ghirlande de h îrtie  
creponată, toa te  parcă concurînd la 
enunţarea şi definirea desuetului.

Pe un colt de masă, ferind vesela, 
am reuşit să notăm  convorbirea 
noastră,

— Cum îşi duce activ itatea cămi
nul cultural în aceste ,' condiţii im
proprii?

—• Foarte greu! Toate formaţiile, 
afară de fanfară, repetă în această 
sală care nu oferă condiţii pentru 
desfăşurarea de activităţi artistice.

— Şi fe.nfara, cînd şi unde re 
petă?

— Acum, toamna, în fiecare sîm- 
bătă. Iarna de 3—4 ori pe săptămî- 
nă, iar în  preajm a concursurilor, în 
fiecare seară. Avem o încăpere în 
chiriată de membrii formaţiei, in 
tr-o locuinţă particulară, pentru ca
re  plătim  380 lei pe an, der de la
1 ianuarie ni s-a refuzat şi acest 
„sediu", aşa că urm ează să căutăm  
altul. Pînă acum cîţiva ani aveam  
o sală, a. noastră, în cealaltă clădire 
a căminului, care a fost luată de 
cinem atografie. Acolo sínt tre i săli 
anexe, spaţioase, ocupate: două de 
bibliotecă şi una de clubul I.A.S. 
Dacă biblioteca (cu activitate şi 
fond de cărţi reduse), s-ar re- 
strînge într-o singură sală, am pu
tea  reveni la  condiţiile de activita
te  initiale. Oamenii ar fi tare  m ul
ţumiţi şi randam entul formaţiei ar 
creşte simţitor.

— C are este activite-tea prezentă 
a fanfarei?

— în  ziua concursului de la M e
diaş am stabilit cîteva vizite reci
proce, în  schimb de experienţă, cu 
form aţiile de fanfară din Cristian, 
Richiş, Biertan şi Şaroş. Acum p re 
gătim  program ul pentru deplasarea, 
de două zile, pe care o vom face 
la ultim ele tre i formaţii, în iarna 
aceasta. în  lunile următoa-re vom 
primi vizita — printr-un concert —• 
a formaţiei de fanfară din Cristian, 
ca urm are a deplasării ce am fă
cut-o la ei în luna mai.

— Care este starea de uzură a

instrum entelor formaţiei şi ce pro
puneţi pen tru  rem edierea lor?

— Instrum entele, destul de vechi, 
ne fac multe dificultăţi. Nu le pu
tem  înlocui, valoarea unora noi fiind 
foarte mare, dar, d&că organele în 
drept ar lua legătura cu conducerea 
centrală a armatei, am putea obţine 
multe instrum ente, cu un grad de 
uzură redus, pe care formaţiile mi- 
lite.re de fanfară le reformează. La 
ei, instrum entele sínt folosite pe o 
durată determ inată, care nu le adu
ce nici o dată la gradul de uzură 
minim al instrum entelor noastre. Aş 
mai propune să se înfiinţeze, în ca
drul aşezăm intelor culturale din ju 
deţ, un atelier de reparaţii în cere, 
pe rînd, să fie recondiţionate gar
n iturile  tu turor formaţiilor.

Reţinem propunerile dirijorului 
KAROL FISI şi ne îngăduim să le 
m enţionăm aici.

Discuţiile purtate  cu cei doi ac
tivişti culturali, observaţiile noastre 
personale, ca şi consultările avute 
cu alti slu jitori e.i forului cultural 
sătesc, ne îndreptăţesc să cerem 
grabnica organizare, la nivelul ju 
deţului, a unei intîlniri de cîteva 
zile pentru  instru irea noilor organe 
de conducere ale căminelor cultu
rale  comunale. De asemenea, se im

pune o nouă redistribuire a spaţiilor 
instituţiilor de cultură săteşti (vechi 
deziderat disputat în tre cinem ato
graf şi aşezăm intul cultural), avînd 
în vedere că, în viitor, forul cen
tral de cultură la sat va fi căminul 
cultural, căruia trebuie să i se asi
gure condiţiile cele mai bune pen
tru  o activitate laborioasă. Este re 
gretabil că o clădire special am ena
ja tă  pentru  spectacole (scenă de 
ccă. 120 m.p. cu instalaţia m eca
nică de pod, sală, de spectacole spa
ţioasă, anexe moderne), cum este 
sediul cinem atografului din Apoldu 
de Sus, a fost cedată acestuia, că
minul cultural refugiindu-se într-un 
local total necorespunzător pentru 
activităţi artistice, dar foarte p ro
priu pentru cinem atograf.

Ne mai îngăduim propunerea unei 
mai strînse colaborări în tre  Comi
tetu l judeţean de cultură şi artă 
şi Inspectoratul judeţean şcolar, 
pentru judicioasa repartizare şi 
angajare a cadrelor didactice în 
activităţile căminului cultural, &- 
ceştia reprezentînd marea m ajorita
te a intelectualilor a căror contri
buţie este aşteptată în opera, de 
înaltă responsabilitate a ridicării 
culturii de masă la înălţim ea idea
lurilor socialismului victorios.

TIMPUL
Soarele răsare  la 6 h şi 15 m şi 

apune la 17 h şi 53 m. V rem e răco
roasă şi uşor instabilă. C erul va  fi 
schimbător. V întul va sufla potrivit, 
din sectorul nord-vestic. Tem porar va 
ploua slab. Tem peratura minimă va 
fi cuprinsă în tre  2 şi 5 grade, iar 
cea maximă va oscila în tre  14 şi 
18 grade. Dimineaţa ceaţă locală.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Roata vieţii (orele 
8,45,- 11,00,- 13,30; 16,00; 18,30; 21,00); 
TINERETULUI (fost Victoria): Taffy 
şi vînătorul (orele 9,00; 11,00; 13,30; 
16,00; 18,30; 21,00); ARTA (fost Ti
nerelului): M esteacănul (orele 10,00; 
12,00;' 14,30; 16,30; 18,30; 20,30). 
MEDIAŞ: PROGRESUL: A legere de 
asasini (orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30' 
19,00; 21.15); TINERETULUI: Un dolar 
găurit (orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30); 
UNIREA: Caut o nevastăŢ orele 10,00; 
16,00; 18,00 şi 20,00).
CISNÄDIE: POPULAR: Freddy, loveş

te tu întîi (orele 11,00; 14,00; 16.00; 
18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: N oaptea nunţii 
în ploaie (orele 10,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).
DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: Răz
boi şi pace seriile I şi II (orele 18,00). 
COPŞA MICA: POPULAR: Bătălie 
pentru Şanhai (orele 17,00 şi 19,00).

BAZNA BÄI: Republica Skid (o- 
rele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Jocuri neschim
bate (orele 17,00 şi 19,00).
APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: Eu 
sínt Cuba (orele 17,00 şi 19,00).

RADIO
Buletine de ştiri: 5,00; 5,30; 6,00; 
6,30; 9,00; 11,00; 15,00; 18,00; 20,00; 
24,00; 1,00; 2,00 şi 4,00 (progra

mul I); 7,30; 8,30; 10,00; 12,00; 18,55; 
21,00; 0,55—1,00 (program ul II). 
Radiojurnale: 7,00; 8,00; 13,00; 16,00; 
19,00; 22,00 (program ul I); 14,00;
17,00 şi 23,00 (program ul II). 
Emisiuni literare: 8,25 — Moment poe
tic. V ersuri de Szász Iános; 9,30 — 
Lectură dram atizată; 15,30 — Con
sultaţie juridică; 18,02 — Tribuna 
radio; 20,05 :— Ţării, inima şi v e r
sul. M ontaj de poezie contem pora
nă rom ânească; 21,05 — Scriitori la 
microfon. Perm anenţele liricii pa
triotice. Reflecţii şi versuri de V ic
tor Eftimiu, Lászloffy A ladár şi Ni- 
chita Stănescu; 22,30 — Moment 
poetic. V ersuri de Lucian Blaga 
(programul I); 18,30 — M emoria pă- 
mîntului rom ânesc •  Inscripţii s tră 
vechi pe păm întul patriei noastre. •  
Ctitorii ale lui Ştefan cel M are în 
Transilvania; 21,45 — Prietenii mei 
scriitori: Mihe.i Codreanu. Amin
tiri de N icolae Ţatom ir şi Ovid 
Densuşianu — Fiul (programul II).

Muzică simfonică: 10,45; 11,25;
15,05; 16,45; 18,15; 18,40 (progra
mul I); 8,35; 9,00; 11,45; 12,30; 13,00; 
13,50; 14,08; 16,00; 19,50; 21,05; 22,00; 
23,07; 23,40 (programul II).
Muzică uşoară şi de jazz: 8,30; 9,05; 
12,00; 13,20; 14,50; 15,40; 19,30; 20,35; 
21,00; 21,25; 22,20; 22,35; 23,35 ; 0,05 
— 5,00 (programul I); 10,05; 10,55;
11,15; 15,00; 16,25; 18,15; 18,50;
22,30; 23,57 (programul II).Cadru din filmul Caut o nevastă

De ce este neglijată 
mişcarea de inovaţii ?
(Urmare din pag. I)
„Noua legislaţie cu privire la inven
ţii, inovaţii şi raţionalizări, nu este 
cunoscută în  suficientă m ăsură de 
salariaţii uzinei şi in primul rînd de 
inovatori — a spus Iulius Marton, 
maistru de schimb la secţia ţesăto- 
rie stofe. N-a existat suficientă legă
tură în tre cabinetul tehnic şi ino
vatori, aceştia din urm ă fiind lip
siţi în  multe cazuri de îndrum ările 
tehnice. Unele inovaţii aplicate n-au 
fost extinse, exemplu fiind cea rea
lizată anul trecut de maistrul loan 
Buta".

„Inovatorii şi inovaţiile lor au 
fost puţin popularizate — a spus Oc- 
tavian Udrea, de la sectorul dese- 
natură  covor — ceea ce a dus la 
neparticiparea unui m are num ăr de 
salariaţi la această activitate.

Dacă problem a aplicării noului în 
producţie este privită oarecum  cu 
reticenţă, e,poi chiar unii inovatori 
care se încum etau să facă propu
neri trebuiau să umble luni de zile 
pentru  a obţine un referat din p a r
tea  unor şefi de secţii sau alte ca
dre com petente de la secţiile covor 
pluşat, filatură, apretură stofe şi 
serviciul producţie. Cabinetul tehnic, 
condus de tovarăşul Ion Cosnea, 
n-a răspuns în totdeauna la timp ino
vatorilor dacă propunerile lor co
respund sau nu, dacă mai trebuie 
aduse unele completări etc., creîn- 
du-se nemulţumiri.

La înfrînarea acestei activităţi au 
mai contribuit şi tovarăşii din a te
lieru l mecanic care tărăgănau exe
cutarea prototipurilor, m otivind că 
sín t „aglomeraţi" cu alte lucrări mai 
urgente. De exemplu, inovaţia refe
ritoare la „Noul sistem de desfăşu
rare axială a firului de pe ţevile 
oarbe", dată spre generalizare din 
anul trecut a fost am înată şi în 
anul acesta.

Lipsa de operativ itate în rezolva
rea propunerilor de inovaţii şi ra 
ţionalizări s-a răsfrîn t negativ asupra 
participării salariaţilor la  mişcarea 
de inovaţii şi raţionalizări. Faptul 
că din planul tem atic din acest an 
au fost rezolvate numai două pro
puneri, reflectă lipsa de îndrum are 
a activităţii inovatorilor spre rezol
varea  celor mai acute probleme ale 
procesului de producţie, deşi este 
ştiut că în  fata uzinei au stat şi 
stau sarcini im portante.

Din referatu l prezentat şi discu
ţiile purtate  de membrii com itetului 
sindicatului a rezultat de asem e
nea, că n-a existat o suficientă ac
tiv ita te  pentru  generalizarea şi popu
larizarea celor mai bune m etode fo
losite şi inovaţii aplicate, p rin  orga
nizarea de expoziţii, simpozioane, 
consfătuiri, schimburi de experien
ţă, concursuri etc.

In vederea lichidării lipsurilor e- 
xistente şi im pulsionării activităţii 
în  această direcţie, com itetul sindi
catului a constituit „Cercul inova
torilor". A ceastă formă organizată a 
m işcării de masă a inovatorilor şi 
rationalizatorilor este chem ată să 
învioreze activitatea. •

Colectivul de conducere al cercu
lui inovatorilor, ca unul din acti
vele obşteşti ale comitetului sindi
catului, va trebui să colaboreze 
strîns în  problemele ce-1 in teresea
ză cu celelalte colective obşteşti ale 
sindicatului (comisia inginerilor şi 
tehnicienilor, comisiile economică şi 
culturală), creînd, astfel, un cîmp 
larg de afirmare a inovatorilor, o- 
ferit îndeosebi de organizarea ştiin
ţifică a producţiei şi a muncii, care, 
prin  propunerile  prezentate şi ac
ceptele, să vină cu soluţii moderne 
de fabricaţie, cu o mare eficientă 
economică.

Rezerve in
terne puse 
în valoare
Studiile şi m ăsurile propuse de 

colectivul organizării ştiinţiîice * 
producţiei de la „Flamura roşie" 
din Sibiu îşi vădesc valoarea 
practică printr-o considerabilă o- 
ficienţă economică. U tilizarea ra
ţională a capacităţilor de injecţie 
în secţia stilouri, a determ inat 
un spor de producţie de 1,5 mi
lioane creioane cu pastă din care 
decurge o eficienţă de 305 000 lei. 
Reproiectarea constructivă şi teh
nologică a accesoriilor textile şi 
pescăreşti, introducerea unor dis
pozitive perfecţionate la stilouri 
şi creioane mecanice, sínt măsuri 
care aduc o economie anuală de 
1 382 000 lei, iar încălzirea ma
triţe lo r cu aju torul formotermelor 
a determ inat o creştere a indicilor 
de utilizare in tensivă şi extensivă 
a maşinilor de injecţii, generînd 
o economie de 620 000 lei.

V alorificarea deşeurilor din 
masă plastică este de asemenea, 
în atenţia  colectivului organizării 
ştiinţifice a producţiei. Bucăţile 
m ărunte de m aterial nu mai sint 
aruncate ci sínt folosite la con
fecţionarea unor produse de larg 
consum şl accesorii pentru in
dustria textilă.

Pe Întreg anul în  curs se va 
realiza o eficienţă economică an- 
tecalculată de 3 637 000 lei ca u r
m are a m ăsurilor privind organi
zarea ştiinţifică a producţiei şi a 
muncii.

HANDBAL

O nouă competiţie de mare anvergură
Campionatul republican 
al şcolarilor şi juniorilor

Duminică se va inaugura o nouă 
com petiţie de mare anvergură, Cam
pionatul republican al şcolarilor şi 
juniorilor, masculin şi feminin, o r
ganizat dp F.R.H. şi M inisterul În
văţământului. La alcătuirea celor 6 
serii, din cite 6—8 echipe după cri
teriu l geografic, s-a ţinut seam a de 
rezultatele obţinute in  ultimul an 
de formaţiile şcolare şi de juniori în 
diferite competiţii.

Judeţu l nostru este reprezentat în 
acest cam pionat de echipele Şcolii 
sportive Sibiu.

La masculin se vor întrece în se
ria a IV-a formaţiile:
Şcoala sportivă Sibiu, Şcoala sporti
vă Craiova, Steaua Bucureşti, Şcoa
la sportivă Tg. Jiu, Liceul „Unirea" 
Tr. M ăgurele, Liceul nr. 1 Slatina, 
Liceul „N. Bălcescu" Piteşti şl Li
ceul C urtea de Argeş.

La feminin în serie participă: Li
ceul nr. 1 Caracal, Liceul Drăgăşani, 
Şcoala sportivă R. Vîlcea, Şcoala 
sportivă Sibiu, Şcoala sportivă C ra
iova, Liceul Piatra Olt şi Şcoala 
sportivă Tg. Jiu.

Pentru sibieni programul complet 
al turului este urm ătorul:

M asculin — 6 octombrie: Liceul 
Tr. M ăgurele — Şcoala sportivă Si
biu; 13 octombrie: Şcoala sportivă
— Liceul Slatina; 20 octombrie: Li
ceul Piteşti — Şcoala sportivă; 27 
octombrie; Şcoala sportivă — Liceul 
Curtea de Argeş; 27 m artie 1969: 
Şcoala sportivă — Şcoala sportivă 
Craiova; 30 martie: Steaua Bucureşti
— Şcoala sportivă; 3 aprilie: Şcoala 
sportivă — Şcoala sportivă Tg. Jiu.

Feminin — 6 octombrie: Şcoala 
sportivă Sibiu — Liceul Caracal; 13 
octom brie; Liceul Drăgăşani — Şcoa
la sportivă; 27 octombrie: Şcoala 
sportivă R. V îlcea — Şcoala sporti
vă; 27 m artie 1969; Şcoala sportivă 
Tg. Jiu  — Şcoala sportivă Sibiu; 30 
martie; Şcoala sportivă — Şcoala

sportivă Craiova; 3 aprilie; Liceul 
Piatra O lt — Şcoala sportivă.

Returul va începe la 6 aprilie 
1969, iar turneul final, la care vor 
participa prim ele echipe cîştigătoare 
ale seriilor, se va  disputa în tre  16—- 
21 iunie 1969 la Bucureşti.

La startul acestei noi şi im portan
te competiţii sintern convinşi că 
şcolarii sibieni vor avea o compor
tare  la nivelul tradiţiei de care se 
bucură handbalul în judeţul nostru.

EUGEN MUNTEANU corep.

F O T B A L
„Cupa de vară“

Pentru antrenarea tineretului in 
practicarea sportului de masă s-a 
organizat, în  acest an, o în trecere

dotată cu „Cupa de vară", care s-a 
desfăşurat In două faze: pe asocia
ţie, la care au participat peste 1 000 
tineri, şi finală, la  care s-au în tru
nit 18 echipe, reprezentînd uzinele 
şi întreprinderile de pe raza muni
cipiului Sibiu.

Pentru buna reuşită  a organizării 
acestei competiţii de masă, in  pri
mul rînd relevăm  contribuţia adusă 
de organizatorii acestei întreceri: 
Comitetul municipal U.T.C. şi Con
siliul sindical al municipiului Sibiu, 
precum  şi asociaţiile sportive, care 
s-au achitat cu cinste, creînd spor
tivilor condiţii bune pentru  a putea 
participa cu succes la întrecerile de 
fotbal.

După o serie de jocuri eliminato
rii, în finala acestei competiţii au 
răm as echipele reprezentînd pe „13 
Decembrie" şi „Elastic", care pe 
parcursul în trecerii s-au dovedit ce
le mai bune. în  urm a unui joc în  
care cei care au dominat mai mult 
au fost arcurarii datorită  ratărilor 
clare ale lu iT u rcu  şiV oinescu, jocul 
a necesitat prelungiri. In prima parte 
a prelungirilor Pivoda înscrie uni
cul gol, aşa că trofeul pus în joc 
revine, pe m erit de altfel, echipei 
ce a reprezentat colectivul de mun
că al fabricii „13 Decembrie".

GH. TOPlRCEANU coresp.

r ® .  iFsra ~ara twass

întreprinderea de locuinfe şi localuri
Sibiu

— angajează de urgenţă:
2 muncitori coşari (homari)

Informaţii la sediul I.L.L. din Piaţa Unirii nr. 4, telefon 13764

I. C. S. METALO-CHIMICE SIBIU
recrutează absolvenţi de liceu, cu şi fără diplomă de bacalau
reat, pentru a fi şcolarizaţi, 2 ani, la Şcoala profesionala co

mercială Braşov, pentru conducători de unităţi operative.
Informaţii suplimentare la I.C.S. Metalo-chimice din Piaţa 

Unirii nr. 4, serviciul personal.

Muzică populară: 10,30; 12,30; 14,00;
16,20; 20,20 (program ul I); 7,00;
8,00; 12,15; 13,16; 15,45; 16,15; 17,15;
19.00 (programul II).

TELEVIZIUNE
10.00 Consultaţii la chimie.
10.30 Consultaţii la istorie.
11.00 Curs de limba germană.
11.30 Telecronica economică.
12.00 închiderea emisiunii de dimi

neaţă.
17.30 Pentru copii. „Ţara mea" — 

emisiune de versuri.
18.00 TV pentru specialişti. Ciclul 

„Medicină".
18.30 Curs de limba rusă.
19.00 Studioul pionierilor.
19.30 Telejurnalul de seară.
19.50 Buletin meteorologic.
20.00 Film serial: Lagardere (IV).
20.50 în trebări la care s-a răspuns, 

în trebări la  care nu s-a răs
puns încă.

21,20 Trei chitare în lumina reflec
toarelor.

21.50 Itinerar european. •  Pe 
Coasta de Azur.

22,05 Studioul mic. „Sanda" de 
D. R. Popescu.

22,40 Teleglob — emisiune de că
lătorii geografice. Venezuela

23.00 Telejurnalul de noapte.
234 0 închiderea emisiunii.

I întreprinderea de legume şi fructe Sibiua
B
I

pune la dispoziţia populaţiei, prin toate unităţile de desiacere 
a legumelor şi fructelor din judeţ, orice cantităţi de fasole 
verde, ardei gras, vinete, gogoşari, castraveţi proaspeţi, bulion 
şi castraveţi muraţi de calitate superioară la preţuri oficiale

avantajoase

I
I
I
I
J

Uzina de fibre s in tetice  Săvineşti
Piafra-Neam}

angajează:

persoane in vîrstă de pînă la 40 ani, cu studii medii, care cu
nosc perfect limba germană, în posturi de translatori-traducă- 
tori, funcţionari şi alte posturi, cu asigurarea locuinţei şi a 

salariului corespunzător funcţiei.
Persoanele interesate se vor adresa serviciului personal al uzinei.

M I C A  P U B L I C I T A T E

y înd  Moskvici 40.8, 4 faruri, nou. rodat. Sibiu, telefon 11869
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Fondul de cărţi al bibliotecilor 
comunale -  profilat pentru 
nevoile fiecărei localităţi

Transformările economice şi so- 
cial-politice petrecute în  anii con
strucţiei socialiste au dus la o diver
sificare a structurii demografice a 
satului zilelor noastre. Diferitele ca
tegorii ale populaţiei rurale au ce
rin ţe culturale sporite, variate şi 
multiple, care se referă la toate la
turile activităţii lor economice şi 
spirituale.

In ansamblul m ăsurilor de educare 
a maselor, bibliotecile comunale, ca 
instituţii de bază în  răspîndirea şi 
asimilarea elem entelor culturii, au 
menirea ca alături de celelalte aşe
zăminte culturale să-şi aducă o con
tribuţie activă. In acest scop, un rol 
deosebit revine bibliotecarului comu
nal, care trebuie să se orienteze bi
ne în  munca de com pletare şi să a- 
sigure achiziţionarea tipăriturilor co
respunzătoare.

Com plexitatea noului sistem de a- 
şezări rurale, într-o strînsă intercon- 
diţionare pe baza com unităţii facto
rilor economici, demografici şi so- 
cial-culturali, creează cerinţa profi- 
lării fondurilor bibliotecilor în fun
cţie de problemele specifice şi diver
se ale fiecărei localităţi.

N ecesitatea completării fondurilor 
bibliotecilor comunale nu este o pro
blemă simplă şi nici una care se re 
zolvă de pe o zi pe alta. Ea trebuie 
urm ărită în  mod perm anent, cu in
sistentă, pe baza unor principii şi 
criterii precise.

Cunoaşterea acestor coordonate şi 
respectarea principiilor ce stau la 
baza unei judicioase completări a 
fondurilor bibliotecii comunale este 
indispensabilă bunei desfăşurări a 
activităţii cu cartea. La rezolvarea 
acestei probleme trebuie pornit de 
la profilul bibliotecii şi de la cu
noaşterea determ inantelor lui, adică 
a specificului economic şi sociaL al 
localităţii respective, a nivelului cul
tural şi a  intereselor cititorilor, ca 
şi a num ărului acestora, a tradiţiilor 
locale şi a perspectivelor de dezvol
tare  economică, demografică şl so
cială a unităţii adm inistrative deser
vită de această bibliotecă.

De aici se desprind unele criterii 
de com pletare a fondurilor bibliote
cilor. Unul din aceste criterii este 
adresabilitatea lucrării, adică apre
cierea dacă o lucrare sau alta se a- 
d jesează . sau nu categoriilor de citi
tori existenţi în  comună i n J raport 
de preocupările lor şi d e 'n iv e lu l lór 
de cultură. Desigur p rin  categorie de 
cititori va trebui să înţelegem  grupuri 
mai largi de oameni ai muncii. Nu 
vom reţine cărţi care se adresează 
numai la doi-trei specialişti. A ceştia 
şi le pot procura singuri sau pot fi 
deserviţi prin îm prum utul interbibli- 
otecar. Deoarece p înă în  prezent a- 
cest mijloc a fost utilizat doar de 
un  număr redus de biblioteci de pe 
r a z a ' judeţului nostru, este cazul ca 
în  v iitor bibliotecile comunale să-l 
folosească mai larg.

Un alt criteriu  de completare, re 
zultat din profilul economic şi social 
al comunei, este cel al selectivităţii. 
Nici acum şi nici în  viitor biblioteca 
comunală nu va achiziţiona în treaga 
producţie editorială, ci va selecta 
lucrările conform profilului ei. Rea
lizarea unei bune completări de ter
mină nivelul lecturii în  comună, sa
tisfacerea cit mai deplină a cerin
ţelor de carte, in tensitatea lecturii, 
circulaţia integrală a  fondurilor, eli
m inarea balastului din fonduri, or
ganizarea lor mai raţională, uşura
rea  muncii de îndrum are şi deser
v ire  a  cititorilor, folosirea raţională

şi economicoasă a fondurilor buge
tare  ş.a.

O primă cerinţă ce se Impune în 
cadrul completării es te  cunoaşterea 
monografică a teritoriului pe care-şi 
desfăşoară activitatea biblioteca. A- 
ceasta presupune un  studiu am ănun
ţit pe care bibliotecarul îl face, îm
preună cu cadrele didactice din co
mună. El va trebui să  cuprindă: is
toria comunei, datele statistice pri
vind economia, instituţiile culturale 
de pe raza comunei, num ărul citi
torilor potenţiali, Interesele particu
lare şi generale ale cititorilor, fon- 
ciul bihliofprîi. mărime» cî structura 
lui c ît şl a fondurilor din bibliote
cile personale ale cetăţenilor, cunoaş
terea  acestora fiind una din proble
mele principale, care stau la baza 
activităţii de completare.

A  doua cerinţă este coordonarea 
achiziţiilor pe p lan local, care pre
supune cunoaşterea profilului celor
lalte biblioteci din com ună şi a 
componentei fondului lor. Este vorba 
de bibliotecile şcolare şi, acolo unde 
este cazul, de bibliotecile tehnice. 
Existenta acestora presupune o 
strînsă colaborare în tre  ele, în  aşa 
fel încît bibliotecile, cu fondurile 
băneşti pe care le au, să poată sa
tisface cît mai deplin cerinţele lo
cale de carte. Biblioteca şcolară, de 
pildă, va achiziţiona, lucrări legate 
de program e de înyăţăm înt, dar bi
blioteca publică din sat se va o- 
rien ta  mai mult spre lucrări generale 
care se adresează tineretu lu i şi co
piilor. Numai în  felul acesta se poate 
evita paralelism ul în  completare, a- 
sigurîndu-se o mare varietate tem a
tică şi de titluri şi satisfacerea de
plină a cerinţelor de lectură.

Un alt aspect care nu trebuie uitat 
este judicioasa distribuire a fondu
rilor bugetare afectate. In funcţie 
de cuantum ul lor, se vo r aloca cca 
20—25 la sută pentru  publicaţiile 
periodice, care se adresează satului, 
în  viitor, nu vor trebui să  lipsească 
din bibliotecile comunale: ziarul lo
cal o revistă agricolă, altele de cul
tu ră  generală, de ştiinţă, de tineret, 
literatură  pen tru  femei, un  ziar 
pentru  naţionalităţile conlocuitoare.

Fondurile râm ase pentru carte  vor 
fi la  rîndul lor fractionate în  plan 
pe grupe de literaturi. O dată sta
bilite aceste criterii şi lucrări preli
m inare cu caracter orientativ , se 
trece la  elaborarea planului de com
pletare. A cest p lan  trebuie  să cu
prindă mai m ulte elem ente. Astfel, 
la  întocm irea lui trebuie  să se ţină 
seama de starea fondului, de struc
tu ra  lui pe grupe de lite ra tu ră  şi 
de compoziţia lui calitativă privită 
sub aspectul actualităţii ştiinţifice şi 
ideologice. O bibliotecă poate avea 
dintr-o grupă de lite ra tu ră  un  nu
măr mare de lucrări, care procen
tual reflectă o stare corespunzătoare 
în  fond.

în  general, din fondurile bugetare 
afectate bibliotecii este recom andabil 
a se folosi urm ătoarea proporţie: 
45—50 la  su tă pentru  literatu ră  be
letristică, 15—20 la su tă  pen tru  lite
ra tu ră  social-economică, 10 la  sută 
pen tru  literatura  de copii şi tineret 
şi 20 la su tă pentru celelalte. A- 
cesta este raportu l general, însă  el 
poate varia în  funcţie de starea 
fondurilor. De pildă, dacă într-un 
fond predom ină cartea de literatură 
beletristică, se va  aloca mai mult 
pentru  alte grupe care sínt mai re 
duse sau lipsesc.

O ultimă operaţiune este studierea 
proiectelor de p lan editorial şi sta-

Secţia lină sem ipieptănată a Uzinelor textile Cisnădie. O instalaţie de 
amestec cu tre i cîntare autom ate şl bandă transportoare pregăteşte m ateria 

primă, necesară procesului de producţie
Foto; g , BUjCHFELNER

bilirea titlurilor ce urm ează a fl co
mandate, In funcţie de ansamblul 
elem entelor expuse. In legătură  cu 
aceasta se  impune o informare com
ple tă  a  bibliotecarului asupra conţi
nutului lucrărilor, a nivelului la  care 
este scrisă şl a  categoriilor de citi
tori cărora se adresează.

Pe lîngă fiecare bibliotecă v a  tre 
bui să se creeze u n  colectiv de com
pletare  de care răspunde bibliote
carul, în  care vor intra: profesorul 
de literatură, ceilalţi bibliotecari din 
comună, inginerul agronom, medicul 
şt orice om care poate a ju ta  In a- 
ceastă piuuleiuă. C  data lansat pia
nul de aprovizionare, adică înain tat 
organelor în  drept, acesta constituie 
o comandă fermă şi trebuie  urm ărit 
în perm anenţă de bibliotecar, pe 
m ăsură ce cărţile sín t tipărite  şt di
fuzate prin  colectorul bibliotecilor.

Numai în  felul acesta se v a  reuşi 
in perspectivă să se alcătuiască la 
bibliotecile comunale fonduri bune, 
bine proportionate, în  întregim e citite, 
fără de care nu se poate dezvolta, 
la nivelul cerinţelor, lectura publică.

MIHAI RUSU
bibliotecar şef la  Biblioteca 

.A stra", Sibiu
Toamna îşi etalează cu dărnicie belşugul, inm ănunchind prin viile judeţului 

ciorchini cu sevă de tărie şl viaţă

S t i m u l u l  in i ţ ia t iv e i
La gindul realizării unor lucruri 

u tile  intenţiile oamenilor te  înnobi
lează. Creatorilor de valori le place 
să-şi ştie şi să-şi vadă m aterializat 
rezultatul propriilor idei. E bucuria 
îm plinirii unui vis, este, dacă vreţi, 
acea ciudată dorinţă a omului de 
a-şi da prin  sine însuşi obiectivitate 
în  lumea obiectivă, de a se defini 
prin  muncă. Este intuirea um ani
zării prin acea activitate liberă, con
ştientă, îndreptată în  sensul creării 
valorilor. Nicicînd mai mult decit 
astăzi, oamenii nu şi-au dat seam a 
de faptul că ei se caracterizează în 
prim ul rînd  prin valoarea pe care  o 
creează. De aici entuziasmul, anco
ra rea  lor în  rea lita tea  muncii în 
mod solid şi curajos. Şi socialismul 
e societatea care asigură prin exce
lentă valorificarea integrală a po- 
tentialităţilor creatoare ale omului, 
pen tru  dezvoltarea liberă, omnila- 
terală  a personalităţii omeneşti. Pre
tutindeni, la  locul de muncă, oa
menii caută noul, se gindesc in teli
gent la  progres. De aceea atîtea  p ro 
puneri, a tîte a  inovaţii... în  mediul 
rural, de exemplu, in cadrul în tîln i- 
rilor cu deputaţii, a adunărilor ge
nerale, locuitorii satelor au ven it cu 
iniţiative frum oase în  scopul m oder
nizării lor. S-au realizat ele? Nu 
cum va dorinţele oamenilor au răm as 
neîm plinite?

Dumitru Bîrlete, M aria Tulban, 
Dumitru David şi alţi locuitori ai 
A vrigului au propus la începutul a- 
nului asfaltarea străzilor Gării şi 
1 M ai pînă la Fabrica de sticlă. în 
acest sens, Fabrica de sticlă trebuia 
să dea 650 000 lei, C.F.R.-ul 200 000 
lei şi în treprinderea forestieră încă 
200 000 lei. Contractul urm a să se 
încheie pe numele „sticlei". P înă la 
această dată Fabrica de sticlă n-a 
v irat banii, astfel încît cetăţenii n-au 
mai avut posibilitatea să contribuie 
prin muncă patriotică la  acest im
portan t obiectiv comunal.

Intre M îrşa şi Avrig, la locul nu
mit „Apa sărată" există un put stri
cat. C etăţeanul loan Cermonie a p ro 
pus repararea  acestei fîntîni, mai 
ales că, apa de aici, avînd proprie
tă ţi terapeutice este adusă nu de 
puţine ori de către oameni acasă 
pentru tratament. Dar p înă la această 
oră nu s-a făcut nimic.

H alta M irşa nu are sală de aştep
tare. V eniţi la  tren, localnicii sínt 
obligati, cînd e ploaie sau frig, să 
stea sub cerul liber. Cetăţenii colo
niei au propus constru irea unei săli 
de aşteptare, dar C.F.R.-ul întîrzie 
să le răspundă favorabil, măcar 
prin tr-o  aprobare. Tot astfel, Direcţia 
judeţeană P.T.T. refuză să recunoas
că necesitatea urgentă a unui te le
fon public in colonia M îrşa şi mu
ta rea  agenţiei poştale din incinta 
fabricii în colonie.

Consiliul popular din Porumbacu 
de Jos a venit cu propunerea de a 
se construi un pod peste rîu i dintre 
Porum bacu de Sus şi cel de Jos. 
Dar, deoarece rlu l nu avea îndiguire, 
oamenii s-au gîndit că ar fi mai bine 
să -se «.menajez« un drum  ra re  nu
mai necesita traversarea rîului. Şi 
gîndurile oamenilor s-au realizat 
prin masiva lor participare la m un
că. La A rpaşu de Jos, profesorul Ni
cola« Codrea, Gheorghe Florian, Ni- 
colae Midea au propus redeschiderea 
în  comuna lor a casei de naşteri. 
Pînă la această dată propunerea lor 
a răm as doar pe hîrtie. A tîta timp 
cît cea mai apropiată casă de naş
te ri e la 12 kilom etri în oraşul Vic
toria, atîta timp cit această ultimă 
localitate aparţine în  prezent jude
ţu lu i Braşov, de ce să se umble 
după aprobare? Decit o înţelegere în
tre  Direcţiile sanitare ale celor două 
judeţe  pentru ca gravidele să fie 
prim ite la M îrşa, n -ar fi mai utilă 
redeschiderea casei de naşteri din 
A rpaşu de Jos? Noi credem că da, 
mai ales că spaţiu, slavă domnului 
există la dispensarul din localitate 
berechet.

Nu vrem  să spunem sau să reiasă 
din prezentul m aterial că propune
rile  cetăţenilor de la sate răm în doar 
în  stadiul de propuneri. Dimpotrivă, 
m ulte din ele s-au materializat. A st
fel, la  Avrig, program area in fiecare 
săptăm înă a unei zile de piaţă s-a 
realizat. Cetăţenii Floarea Chialda 
şi Vasile C ernea care au venit cu 
această propunere sínt mulţumiţi, tn 
Porumbacu de Jos, la  dispensarul 
uman, a fost construită o fintînă cu 
apă potabilă, în satul Noul s-a ame
n a ja t un  nou magazin sătesc, tine
retu l din comună are un teren de 
fotbal. La A rpaşu de Jos s-a des-

I

chis, tot prin propunerea cetăţenilor 
comunei, un centru de desfacere a 
cărnii pentru producători, a început 
procurarea ms.terialelor pentru  con
strucţia unui m odern cămin cultural. 
Nu e, însă, mai puţin adevărat faptul 
că multe din propunerile Cetăţenilor, 
deşi sîntem  la  începutul lunii octom 
brie, au răm as în faza de... propu
neri. Este necesar ca factorii răspun
zători să analizeze subiectivele cauze 
ale nerealizării obiectivelor propuse 
şi să sprijine iniţiativele oamenilor. 
Să nu uităm, şi noi vom veni cu 
initiative, şi stimulul cel mai de 
p re ţ în realizarea propunerilor vi
ito a re  este tocm ai a tingerea şl satis
facerea  prin stimul a  iniţiativei 
prezente.

ALEXANDRU GRAD

Cînfec, joc 
şi voie bună
Cele mai bune formaţii artis

tice ale cooperativelor m eşteşu
găreşti din judeţul nostru au 
prezentat duminică, în  Sibiu, spec
tacolul în titu la t „Cîntec, joc şi 
voie bună". De mult succes s-au 
bucurat form aţia de dansuri popu
lare a cooperativei „Meşteşuga- 
ru" din M ediaş — laureată  a 
concursurilor VII şi VIII ale for
maţiilor artistice din cooperative
le m eşteşugăreşti — formaţia de 
dansuri moderne a cooperativei 
„Higiena" Sibiu, grupul vocal al 
cooperativei „înainte" Agnita.

Şi-au dat concursul şi cunos
cuţii in terpreţi amatori de muzi
că uşoară şi populară N icu Boguş, 
Dorina Cîmpeanu, Silvia Popescu.

S-A MAI GĂSIT 
0 SOLUŢIE

•  Mare atenfie la anvelope!
•  Citind prin ploaie
•  Am apucat s-o vedem şi pe asta ; .

A rătam  cu 8 zile in urmă că 
vom reveni la  nota «.Un creion, 
un caiet şi o notă de recepţie a 
neglijenţelor". Sîntem astăzi în 
m ăsură să aducem completări la 
observaţiile critice făcute cu acea 
ocazie la adresa lipsei unor ca
ie te  din librăriile sibiene. Ne bu
cură faptul că C.L.D.C. Sibiu a 
luat lucrurile In serios şi la 26 
septem brie a dat o fugă la M e
dia? îm preună cu tovarăşul Con
stantin  Teleanu, şeful depozitului 
tir A — din c îd ru l Î.C.S.
M etalo-chimlce, unde a găsit can
tita tea  necesară din caietele in 
discuţie. Rămine, desigur, greu de 
înţeles cum de medieşenii au a- 
tîtea  inc it să mai poată da şi al
tora. Ne luăm însă dreptul să lă 
murim mai încolo „misterul".

Se înşală foarte mult cel dispuşi 
să echivaleze lipsa din librării a  u- 
nor caiete dictan
do cu faptul că, în  
statia  Bulevard, 
tram vaiul a-ntîr- 
ziat trei minute...
Investigaţiile făcu
te de ziar in u r
ma publicării p ri
mului articol au condus la unele con
statări pe care, din prea m are surpri
ză, le-am botezat, chiar „stupoare". 
Ne vom strădui, pe parcursul rîndu- 
rilo r ce urmează, să-i convingem pe 
cei care, într-un mod sau altul, sínt 
răspunzători de lipsurile consem nate, 
că treaba e serioasă de tot şi că e 
necesar să i se deschidă urgent un 
dosar fără coperţi!

C.L.D.C. Sibiu solicită de mai 
multă vrem e un  spaţiu adecvat pen
tru  depozit şi birouri. Nimeni însă 
n-aude nu vede! E foarte curios că 
noi am putut totuşi vedea că aşa- 
zisul depozit şi birourile C.L.D.C. de 
pe strada G eneral M agheru se întind 
exact pe 16 m p ; că acolo se mani
pulează zilnic circa 4—5 000 de vo
lume; că în  ziua de 26 septem brie 
7 000 de volume se distribuiau în  
camioane direct din stradă şi că, 
p rin tre  altele, mai şi ploua pe rupte,- 
în  fine, depozitele de m ină ale li
brăriilor se sufocă deja  de atîtea  
cărţi. Am putea înlocui pe latinescul 
e t caetera cu  un exem plu „pe viu": 
depozitele librăriilor „Mihai Emines- 
cu" din Sibiu şi „I.L. Caragiale" din 
Mediaş, unde este de-a dreptul e- 
roic să mai poţi plasa o carte. Ca 
să nu mai vorbim de faptul că 
300 000 de lei, reprezentînd valoarea 
cărţilor „presate" în subsolul libră
riei Eminescu, s-ar putea duce ori- 
cînd pe a p a . . .  conductelor dacă, 
doamne fereşte, s-ar sparge într-o zi 
v reuna din ele.

De la 1 iunie a.c. manualele şco
lare sosesc direct pe adresa C.L.D.C. 
Sibiu. Au sosit aproxim ativ 130 000 
însum înd 1 300 000 lei. Unde şi cum 
s-au depozitat? Unde şi cum se vor 
mai depozita cele care încep deja 
să sosească pen tru  anul viitor?!

Punem toate aceste întrebări pen
tru  că, aşa cum arătam, nimeni 
„n-aude nu vede" cînd e vorba de 
acordarea unui spaţiu care să sal
veze librăriile de asfixiere.

O corespondentă şi discuţii ver
bale infructuoase au luat de mai 
m ult timp în  centrul atenţiei un spa
ţiu de vreo 500 m p  aflat pe strada 
1 Mai nr. 17.

Spaţiul în  cauză a mai aparţinut 
cîndva C.L.D.C. Acum este al 
D.G.A.D. — I.D.P.C., în treprinderea 
de desfacere a produselor chimice,

Pe urma
articolelor publicate

din cadrul M inisterului Industriei 
Chimice.

Ce credeţi că adăposteşte? Ei bine, 
nu altceva decit anvelope pentru 
autovehiculel Aflăm că respectiva 
în treprindere are acum un sediu şi 
depozit pe strada Lemnelor. Dar, 
vedeţi dumneavoastră, după nu ne 
dăm exact seama ce fel de logică, 
e mai nim erit să stea cauciucurile 
în  casă şl cărţile în  beci! Pentru un 
alt motiv grozav decit că cineva nu 
v rea  s-audă de cărţi ş l . . .  m ărunţi
şuri din astea:

N u credem că la o considerare cît 
de c ît serioasă a faptelor ar fi po
sibil să se ia  d rept plauzibile moti
vele după care senioriile lor anve
lopele nu pot nici în  rup tu l capului 
să stea şi-n altă parte. Se anunţă de
ja  zile ploioase, iar iarna n-o să-şi 
contram andeze sosirea num ai pentru 
că C.L.D.C Sibiu trebuie să iasă cu 

depozitele sub fru
museţea stelelor. 
Este regretabil că 
se manifestă atîta  
lipsă de înţelege
re fată de nişte 
chestiuni altfel 

foarte la m intea cocoşului.
N e-a fost dat să ne mirăm nevoie 

mare cînd am aflat de colaborarea 
existentă în tre  I.C.S. M etalo-chimice 
Sibiu şi omoloaga sa pe plan alimen
ta r în privinţa becurilor. E un fleac 
de-acum să se mai mire cineva că 
alim entara vinde becuri! Fleac am 
spus, şi repetăm  pentru  că, „venin- 
du-se în sprijinul populaţiei" s-a 
prim it dispoziţia ca I.C.S. A lim entara 
să vîndă şi caiete (?!?) Im aginaţi-vă 
urm ătorul răspuns la Librăria nr. 1, 
de exemplu:

— Caiete cu pătrăţele n-avem, 
dar poftiţi dum neavoastră, vizavi, la 
magazinul alim entar cu autoservire. 
Au acolo cite v re ţ i . . .

A ţi zice, poate, că s-a-ntors lu
mea pe dos, că de-acum încolo e o 
veritabilă copilărie să cauţi găleţi la 
„Ferometal" de fapt, se găsesc la 
a telieru l da croitorie, dar vă veţi 
înşela pentru că faptele stau exact 
aşa cum vi Ie relatăm!

E drept că nu la orice magazin 
alim entar1 Veţi găsi caie-te sail plicu
ri, ci doar , la cele ,cu autoservire. 
Lăsînd la o parte orice principii 
comerciale s-a luat teribila decizie 
ca pomenitele rechizite să se v în
dă exact vizavi de Librăria nr. 1 
de pe bulevardul N. Bălcescu, la ma
gazinul alim entar de pe str. General 
Magheru, aflat la 10 paşi mititei de 
o lib ră rie . . .  şi, însfîrşit, la maga
zinul „Cibinul" flancat de două un i
tăţi de papetăriell!

Faptul că din această cauză libră
riile nu pot f i . aprovizionate cu can
tităţi suficiente de rechizite e o 
bagatelă pentru  tovarăşii care au 
descoperit „minunea". O rdinul să 
fie îndeplinit literă cu literă!

Apropo, de unde face rost de for
mulare tipizate serviciul comercial 
al I.C.S. Metalo-chimice? La Sibiu 
nu există un depozit pentru aşa ce
va« în  dorinţa de a le veni în a ju 
to r tovarăşilor care au răspunderea 
aprovizionării, îi informăm că for
m ularele în cauză pot fi procurate 
cu uşurinţă de la Librăria nr. 11 din 
Braşov, str. Lungă nr. 11. E vorba 
doar de vreo sută patruzeci de kilo
metri şi ceva . . .

MARIUS VINTILÄ

Sesiunea consiliului popular 
municipal Mediaş

(Urm are din pag. I)

ale I.L.L., exigentă scăzută la  recep
ţia lucrărilor.

In v irtu tea  aceleiaşi lipse de răs
pundere faţă de avutul statului, pa
radoxal pare faptul că în 
treprinderi de stat, deţinătoare ale 
unor spatii cu destinaţii speciale — 
depozite, magazii, spatii comerciale 
— îşi neglijează îndatoririle gospo
dăreşti. I.C.R. produce dezordine şi 
m urdărie In curtea imobilului cu 
nr. 6 din str. Tăbăcarilor, îngrăm ă
dind la întîm plare. lăzi, butoaie şi 
alte asem enea obiecte. T.A.P.L. lasă 
in mod cu to tu l neperm is într-o piv
niţă din P ista Republicii să se strice 
cantităţi însem nate de cartofi (stri- 
cîndu-se in  acest fel şi fundaţia clă
dirii). Pe lista „neglijentelor" se în 
scrie şi I.G.O.M. care nu ridică gu
noaiele la  timp, nu-şi instruieşte sa
lariaţii să nu mai trîntească reci- 
pientii de caldarîm  sau de ziduri

In gospodărirea fondului locativ se 
înscriu, desigur, şi multe realizări 
frumoase obţinute de locuitorii o ra 
şului: am enajarea şi în treţinerea 
spaţiilor verzi, înfrum useţarea ex te
riorului locuinţelor, păstrarea insta
laţiilor în folosinţă comună etc. N o
tabil este aici aportul adus de comi

tetele de locatari (actualm ente aso
ciaţiile de locatari) şi cetăţeni, ini
ţiativa unor deputaţi ca: Mihai Blă
nării, Arpad Cuti, V asile Drug, pre
ocuparea pe această linie a comisiei 
organizatorice. Deşi m area m ajorita
te  a chiriaşilor înţeleg să-şi respecte 
obligaţiile mai sint destui pentru 
care se cere o intensă muncă edu
cativă şi, atunci cînd este cazul, 
aplicarea severă a legilor în vigoare. 
Indulgenta fată de locatari ca Leon
tina Draga, V ictor M agyri sau M a
ri»  Lederer, nepăsători cu avutul 
obştesc ar fi nu numai inutilă dar 
şi dăunătoare totodată. Abuzurile şi 
lipsa de responsabilitate trebuie 
sancţionate cu asprime fără a negli
ja, bineînţeles, activitatea de edu
care: expuneri pe tem e etice, popu
larizarea unor hotărîri prin staţia de 
radioficare, schimburi de experienţe 
între blocuri, organizarea de în tre
ceri gospodăreşti ş. a.

Pentru buna întreţinere şi gospo
dărire a fondului locativ Consiliul 
popular al municipiului Mediaş are 
datoria să găsească forme adecvate 
de valorificare largă a iniţiativei ce
tăţenilor, să îndrume şi mai com
petent activitatea unor întreprinderi 
organic interesate în această pro
blemă.

Sínt folosite utilajele la ca
pacitatea maximă de lucru?
(Urmare din pag. I)

exemplu, pe Visa, într-o parcelă de 
6 hectare, ar fi trebuit să intre 
tractoarele la arat. Dar acest lucru 
nu a fost posibil prin  faptul că Ilie 
Albu, A na Grădinar şi încă vreo 
doi cooperatori nu şi-au recoltat su
prafeţele avute în  primire. Factorii 
de răspundere ne-au asigurat că au 
fost luate m ăsuri corespunzătoare 
pentru  în lătu rarea deficienţelor, în 
cît lucrările agricole să se desfă
şoare, de îndată ce timpul permite, 
într-un ritm susţinut. Considerăm 
că asem enea măsuri se aşteaptă să 
fie luate şi In alte unităţi. Ţăranii 
cooperatori din Alămor se pling de 
mai multă vreme, şi pe bună drep
tate, că mecanizatorii nu-şi fac în 
mod conştiincios datoria, că unele 
maşini şi tractoare mai m ult stau 
din cauza defecţiunilor. Cu toate a- 
cestea, com itetul de direcţie al 
I.M.A. Sibiu a  in tîrziat să analizeze 
cauzele. In ziua de 30 septembrie, 
după cum declară preşedintele coo
perativei agricole de producţie, Za- 
haria Vasiu, au arat numai două 
tractoare, deşi aici exista o supra
faţă de 70 de hectare eliberate de 
culturi şi în  care se putea in tra cu 
forţe sporite la pregătirea solului. 
„Pe o tarla de 22 hectare — spunea 
preşedintele — se tot ară de o săp
tămînă, dar nici pînă în prezent nu 
s-a term inat lucrarea. Dacă din cele 
660 hectare, cite avem de semănat 
cu păioase, nu am realizat pînă în 
prezent decit 170 hectare, se dato- 
reşte şi faptului că maşinile de se

m ănat n-au fost în  stare de funcţio
nare. Cum s-au gîndit tovarăşii din 
conducerea în treprinderii pentru me
canizarea agriculturii să terminăm 
în  timpul optim însăm întările, din 
moment ce m aşinile cu care trebu
ia să lucrăm  erau defecte, le  lipseau 
tuburi? Şi apoi, chiar şi acelea cu 
care s-ar mai fi pu tu t lucra, unde 
să semene, cînd nu aveau teren 
pregătit, tot din cauza organizării 
defectuoase a muncii în cadrul sec
ţiei I.M.A.?".

M arti după masă, cînd am trecut 
pe la secţie, o parte  din mecaniza
tori se străduiau să în lăture defec
ţiunile pe care le aveau maşinile 
de sem ănat. O are nu se putea face 
acest lucru din timp?

In 28 septem brie a fost o zi ad
mirabilă pentru  efectuarea lucrări
lor agricole. Se pu tea munci cu toa
te forţele la p regătirea patului ger
minativ şi la  însăm înţare, cu atît 
mai m ult cu cît există serioase ră- 
mîneri în  urmă. In pofida acestui 
fapt, în  unele unităţi pe Tîrnave, 
mecanizatorii n-au lucrat. De exem 
plu, la cooperativa agricolă de pro
ducţie din Şaroş, la prînz, cinci trac
toare se aflau la sediul secţiei. Şi 
în  cîmp lucrau numai o parte din 
cooperatori la recoltatul porumbu
lui boabe şi al cartofilor. Preşedin
tele plecase în vii, la  culesul stru 
gurilor, iar specialiştii lipseau din 
unitate, cu învoirea cui, nu ştim. Un 
cooperator ne spunea că inginerul 
agronom n-a dat pe-acolo deloc sîm- 
bătă, avînd probabil ceva treburi 
pe-acasă, la Dumbrăveni. Intr-acolo

plecase, la ora 14, şi inginera zoo- 
tehnistă. M ecanizatorii îşi motivau 
inactivitatea prin aceea că terenul 
ar fi fost moale şi în  consecinţă 
şi-au perm is să-şi ia  „o zi liberă". 
In  schimb, la Bratei, unitate vecină, 
unde factorii de răspundere erau 
prezenţi, s-a putut lucra cu toate că 
plouase şi aici. Ba mai mult, se în- 
săm înţaseră şi vineri 10 hectare.

A ceste fapte dem onstrează cît 
este de necesară prezenta factorilor 
de răspundere în  mijlocul coopera
torilor şi a  mecanizatorilor. Este de
ci a tlt mai inexplicabil cum de se 
îngăduie, într-un moment hotărîtor 
pen tru  recolta viitoare, să fie lip
siţi lucrătorii de pe ogoare nu nu
mai de asistenţă tehnică, indispensa
bilă în  condiţiile unei agriculturi 
moderne, dar şi de partea organiza
torică şi mobilizatoare a acţiunii de 
recoltare, pregătirea solului şi în- 
sămînţare.

Faptul că pînă la această dată 
s-a realizat un procent mic din pla
nul de însămîntări, trebuie să dea 
serios de gîndit tuturor lucrătorilor 
de pe ogoarele judeţului nostru. Ac
celerarea ritm ului de execuţie a lu
crărilor este posibilă -numai în con
diţiile în  care forţa manuală şi me
canică va fi mai judicios organiza
tă şi folosită, tn acest sens are o 
deosebită im portantă ca unităţile să 
elibereze din vreme terenurile de 
culturi, iar mecanizatorii să r> ec- 
te normele şi vitezele zilnice pen
tru o utilizare raţională a agregate
lor, încît fiecare oră bună de lu* 
cru să fie folosită din timp.
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actualita tea  internaţionala
începerea dezbaterii 

problemelor de fond în  
Adunarea Generală a ONU

New York 2 — Trimisul specia.1 
A gerpres, N icolae Ionescu, trans
mite: Cea de-a 23-a sesiune a Adu
nării G enerale a O.N.U. a înregis
tra t m iercuri dim ineaţa momentul 
începerii lucrărilor legste de pro
blem ele de fond înscrise pe ordinea 
sa de zi. După o activitate de peste 
o săptămîijă consacrată în  special 
problem elor procedurale şi organi
zatorice, participanţii la lucrările  se
siunii au început, la  2 octombrie, 
„dezbaterile generale" — primul 
punct de pe agenda care prile ju ieş
te  şefilor delegaţiilor statelor mem
bre ale O.N.U. ample intervenţii pe 
m arginea principalelor probleme ale 
evoluţiei vieţii politice in ternaţiona
le.

Potrivit ultim elor date (încă nede
finitive) furnizate de Secretariatul
O.N.U., la aceste dezbateri genera-le 
vor participa cinci prim-miniştri, pa
tru  vicepremieri, 81 de miniştri de 
externe, precum  şi alţi membri ai 
guvernelor statelor membre.

Conform tradiţiei, primul vorbitor 
în cadrul acestui punct inaugural al 
ordinei de zi a fost reprezentantul 
Braziliei, Jose de M agalhaes Pinto, 
ministrul de externe al acestei ţări. 
Expunînd poziţia Braziliei faţă de 
principalele evenim ente in ternaţio
nale din ultimul an, vorbitorul s-a 
oprit, în special, asupra problem e
lor dezarmării, ale decolonizării şi 
asupra situaţiei din O rientul A pro
piat.

Intervenţia secretarului de stat al
S.U.A., Dean Rusk, care a urcat în 
continuare la  tribună, a p rileju it un 
incident ra r în tîln it în sala de şe
dinţe a A dunării Generale. în timp 
ce reprezentantul S.U.A. justifica in
tervenţia m ilitară a ţă rii sale în 
Vietnam, el a fost în trerupt de un 
grup de tineri aflaţi în tribuna pu
blicului care au început să scande
ze lozinci cerînd încetarea războiu
lui. „Opriţi războiul", „Marile mono
poluri se îm bogăţesc de pe urma 
morţii tinerilor americani" — scan
dau participanţii la  această acţiune 
de protest. Secretarul de stat al
S.U.A. a fost nevoit să-şi întrerupă 
in tervenţia pînă cînd serviciul de 
ordine a evacuat din tribuna publi-

I La Monaco au luat sfîrşit 
lucrările celui de-al 21-lea Con
gres al Comisiei internaţionale 
pentru explorarea ştiinţifică a 
Mării M editerane. La dezbaterile 
congresului a participat şi o de
legaţie din România condusă de 
dr. docent M ihai Băcescu, mem
bru corespondent al Academiei 
Republicii Socialiste România. în 
şedinţa de închidere, prezidată de 
prinţul Rainier, Mihai Băcescu a 
ţinut o conferinţă intitulată „Emil 
Racoviţă, oceanolog".

(■ Preşedintele ales al Republi
cii Panama, A rnulio Arias, a fost 
instalat m arţi în  postul său. Cu
acest p rilej a avut loc o cere
monie, urm ată de cea mai mare 
paradă m ilitară din istoria ţării.

Arnulfo Arias, în  v îrstă  de 67 
de ani, a fost ales în  funcţia de 
preşedinte al Panam ei cu prile
ju l alegerilor de la 30 mai a.c. 
Este pen tru  a tre ia  oară cînd el
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ocupă postul prezidenţial, în am
bele ocazii precedente (1940— 
1941 şi 1949—1951) fiind răstu r
nat de la pu tere  în  urm a unor 
lovituri de stat.

ia. Reprezentanţa perm anentă a 
Cambodgiei pe  lingă Organizaţia 
N aţiunilor Unite a adresat o scri
soare preşedintelu i Consiliului de 
Securitate în  care protestează 
îm potriva provocărilor trupelor 
am ericano-saigoneze la graniţa 
cambodgiană. Documentul citează 
cazurile din 27 şi 28 august cînd 
subunităţi am ericane şi sud-viet- 
nameze au pătruns pe teritoriul 
cambodgian şi au deschis focul 
asupra unui post de graniţă, ră 
nind mortal un  soldat. De ase
menea, la  1 şi 2 septembrie, un 
avion aparţinînd forţelor militare 
am ericane a v io lat spaţiu l aerian 
al Cambodigiei şi a  deschis foc 
de m itraliere asupra unei patrule 
de frontieră.

1 « .  Lupte violente au loc în  pre
zent în  oraşul O werri, a decla
ra t la  Umuahia un  purtător de 
cuvînt militar biafrez. „Forţele 
biafreze atacă pe tre i fronturi şi 
încearcă să respingă trupele ni- 
geriene în  afara oraşului Owerri", 
a  spus el.

Purtătorul de cuvînt a  arătat, 
de asemenea, că au loc lupte 
violente în  oraşul A ba şi în  apro 
p ierea oraşului Okigwi.

Potrivit observatorilor, în  pre
zent Umuahia, capitala adminis
tra tivă a Biafrei, nu  mai pare  a 
fi d irect am eninţată de trupele 
federale.

cului pe tinerii protestatari. Acest 
ecou al opoziţiei opiniei publice a- 
m ericane faţă de politica Adminis
tra ţie i în A sia de sud-est, care a 
pătruns p înă în clădirea palatului 
N aţiunilor Unite, a produs un efect 
puternic în  rîndul delegaţiilor par
ticipante la lucrări.

„Războiul din V ietnam — a su
bliniat în in tervenţia sa Torsten 
Nilsson, ministrul de externe al 
Suediei, care a  luat, de asemenea, 
cuvîntul în şedinţa de m iercuri di
m ineaţa — cauzează suferinţe îngro
zitoare poporului vietnam ez de. am
bele părţi ale liniei de demarcaţie... 
Este clar că încercările de a solu
ţiona conflictul prin continuarea şi 
intensificarea violenţei sîn t sortite 
eşecului". „După părerea noastră — 
a declarat Nilsson — bombardamen
tele asupra V ietnam ului de nord tre 
buie să înceteze imediat. A ceasta ar 
constitui un pas im portant spre pa
ce în  Vietnam ".

M inistrul de externe al Gabonu- 
lui, Jean-Rem y Ayoune, a subliniat 
în  cuvîn tarea sa „necesitatea de a 
se da un nou impuls O rganizaţiei 
N aţiunilor Unite". El a subliniat că 
„pentru m enţinerea de relaţii prie
teneşti şi umane în tre popoare, 
pen tru  a asigura pacea şi pentru  a 
realiza progrese în crearea celor 
mai bune condiţii de v iaţă pentru 
popoarele lumii, este necesar ca fie
care popor să respecte dreptul ce
lorla lte  la autodeterm inare".

Vizita 
tovarăşului 
Gh. Cioară 
la Bruxelles
Bruxelles 2 (Agerpres). — Marţi 

a sosit la Bruxelles, într-o vizită 
oficială, m inistrul comerţului exterior 
al României, Gheorghe Cioară. La 
sosire, el a fost întîm pinat de Henri 
Fayat, m inistrul comerţului exterior 
al Belgiei, de funcţionari superiori 
din M inisterul Afacerilor Externe şi 
M inisterul Comerţului Exterior. Au 
fost prezenţi, de asem enea Tache 
Tăbăcaru, însărcinat cu afaceri a. 
al României la Bruxelles, Ştefan Ni- 
ţă, şeful A genţiei comerciale şi alţi 
mem bri ai ambasadei române.

în  cursul aceleeaşi zile au început 
convorbirile dintre miniştrii comer
ţului exterior ai celor două ţări în 
legătură  cu posibilităţile de dezvol 
ta re  a schim burilor comerciale şi de 
cooperare economică, industrială şi 
tehnică d in tre România şi Belgia 
Gheorghe Cioară a fost primit, de a 
semenea, la 1 octombrie de primul 
ministru al Belgiei, Gaston Eyskens 
Cu acest prilej a avut loc un schimb 
de păreri privind dezvoltarea reia 
ţiilor dintre cele două ţări.

M inistrul comerţului exterior al 
Belgiei, H enri Fayat a oferit un di 
neu în onoarea ministrului comer 
ţului exterior al României. Au par. 
ticipat reprezentanţi ai cercurilor po. 
litice, industriale şi economice din 
Belgia, precum şi membrii celor 
două delegaţii.

întrevederile tovarăşului 
Corneliu Mănescu cu omologii săi 

paKistanez şi israelian
New York 2 Trimisul special A- 

gerpres, Nicolae Ionescu, transm ite: 
în  cadrul activităţii de contacte şi 
convorbiri, prilejuite de sesiunea A- 
dunării G enerale a O.N.U., minis
trul afacerilor externe al României, • 
Corneliu Mănescu, şeful delegaţiei 
rom âne la actuala sesiune, a avut 
o întrevedere, la sediul misiunii 
perm anente a României, cu ministrul 
afacerilor externe al Pakistanului, 
Arshad Husain. M inistrul pakistanez 
a sosit recent la New York, venind 
de la Geneva, unde a condus, în  
calitate de preşedinte, lucrările con

ferinţei statelor neposesoare de ar
me nucleare.

Convorbirea care a avut loc cu 
acest prilej, desfăşurată într-un spi
rit de cordialitate, a fost axată asu
pra problem elor înscrise pe ordinea 
de zi a  celei de-a XXIII-a Sesiuni 
a A dunării Generale a O.N.U.

A ceste problem e au stat şi în cen
tru l schimbului de păreri pe care 
m inistrul de externe al României, 
Corneliu Mănescu, le-a avut cu mi
n istru l afacerilor externe al Israelu
lui, Abba Eban.

Preşedintele finlandei a primit 
delegaţia parlamentară română

Helsinki 2 — Trimisul special
Agerpres, N icolae Vamvu, transm i
te: Delegaţia parlam entară condusă 
de Gheorghe Necula, vicepreşedin
te al Marii A dunări N aţionale, care 
se află în Finlanda, la  invitaţia Par
lam entului finlandez, a fost primită 
miercuri după-amiază de preşedinte
le Finlandei, Urho Kekkonen, la  re 
şedinţa sa din Tamminiemi — H el
sinki.

în cadrul convorbirii cordiale ca
re a avut loc cu acest prilej, p re 
şedintele Urho K ekkonen a sa-lutat 
prezenţa delegaţiei rom âne în Fin
landa. Referindu-se la contactele sta
bilite în tre cele două ţări, el a evo
cat cu satisfacţie recenta vizită în 
Finlanda a preşedintelui Consiliului 
de Miniştri al României, Ion G heor
ghe M aurer, şi a ministrului aface
rilor externe Corneliu Mănescu, v i
zită căreia — a subliniat p reşedin
tele Finlandei — îi păstrează o plăf 
cută amintire. Preşedintele Kekkcţ- 
nen a relevat în  continuare unelb 
aspecte actuale ale construcţiei eco
nomice şi social-culturale în  Finlan
da şi s-a interesat despre dezvol
tarea contem porană a României, i.

în numele delegaţiei parlam entai^ 
române, Gheorghe Necula a expri
mat mulţumiri pentru posibilitatea 
oferită de a vizita Finlanda, subli

niind că im presiile pe care le-a p ro
dus asupra membrilor delegaţiei a- 
ceastă frum oasă ţară şi harnicul ei 
popor sîn t dintre cele mai favora
bile.

La prim ire a participat am basa
dorul rom ân la Helsinki, M ircea Bă- 
lănescu.

Membrii delegaţiei M arii Adunări 
N aţionale au fost m iercuri dim inea
ţa oaspeţii Fabricii de porţelanuri 
„Arabia", unde au fost întîm pinaţi 
de directorul întreprinderii, C. J. 
Cedercreutz. Ei au vizitat principa
lele secţii de producţie, urm ărind 
procesul complex de creare a p ro
duselor fabricii, ale căror calităţi 
le-au făcut cunoscute şi p reţu ite în 
39 de ţări.

în  cursul aceleiaşi zile, delegaţia 
a vizitat Teatrul N aţional şi Teatrul 
municipal din Helsinki, două dintre 
cele 20 de aşezăm inte teatrale , ale 
capitalei finlandeze.

La invitaţia colectivului Teatrului 
municipal, delegaţia a asistat apoi 
la spectacolul „Richard al III-lea", 
in teresan tă  şi m odernă punere în 
scenă a capodoperei shakespeariene.

Seara, A sociaţia de príétéiild Fi'n- 
landa-România a dferit un dineu în 
onoarea delegaţiei M arii A dunări 
N aţionale. Au participat Vilho Sii- 
vola, preşedintele Asociaţiei, şi alţi 
membri ai conducerii Asociaţiei.

Convorbirile americano — 
nord-vietnameze stagnează

Paris 2 — C orespondentul A ger
pres, George Dascai, transmite: 
M iercuri a avut loc la hotelul „Ma- 
jestique" din Paris cea de-a 24-a şe
dinţă a convorbirilor oficiale dintre 
reprezentanţii guvernelor R.D. V ie t
nam şi S.U.A. A ceastă şedinţă nu 
a adus elem ente noi susceptibile de 
a face să progreseze convorbirile.

Şeful delegaţiei nord-vietnameze, 
ministrul Xuan Thuy, s-a referit în 
intervenţia sa la  declaraţia» din 20 
septembrie a vicepreşedintelui Hum
phrey, candidatul democrat în ale
gerile prezidenţiale din S.U.A., du
pă care dacă ar fi ales preşedinte 
el ar opri bom bardam entele asupra
R.D. Vietnam. V orbitorul a arătat, 
în legătură cu aceasta, că „Dl. Hum
phrey, ca şi preşedintele Johnson,

cere reciprocitate. El a am eninţat 
chiar cu reluarea bom bardam entelor 
contra V ietnam ului de nord. N oi a- 
mintim încă o dată că nu acceptăm 
nici o reciprocitate. N imeni nu poa
te intimida poporul vietnam ez. O ri
care preşedinte al S tatelor Unite, 
dacă nu reglem entează într-un mod 
just problem a vietnam eză pe baza 
respectului şi a dreptului naţional al 
poporului vietnamez, nu va putea 
decit să eşueze. Cu cit Statele U- 
nite vor înceta mai curînd şi necon
diţionat bombardamentele şi toate 
celelalte acte de război îm potriva 
R.D. Vietnam, cu c it mai curînd se 
vor deschide perspectivele unei so
lu ţii corecte a problemei vietnam e
ze".

La sfîrşitul şedinţei, şeful delega 
ţiei nord-vietnam eze a denunţat in 
troducerea în zona dem ilitarizată a 
mii de soldaţi americani şi extinde
rea  raidurilor bom bardierelor „B- 
52".

Încheierea vizitei 
delegaţiei române in Chile

Santiago de Chile 2 — Trimisul 
special A gerpres, V asile Oros, trans
mite: în  urm a tratativelor purtate 
de delegaţia guvernam entală rom â
nă, condusă de Gheorghe Rădulescu, 
vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri, cu reprezentanţii guvernu
lui chilian, la  1 octombrie, în Pa
la tu l „La M oneda" s-au semnat un 
acord com ercial şi un acord de 
cooperare economică şl tehnică în
tre România şi Chile: Acordul co
m ercial creează cadrul necesar pen
tru intensificarea schimbului de 
m ărfuri româno-chilian. Cu Scopul 
de a explora în  continuare posibili
tăţile de dezvoltare a cooperării e- 
conomice şi tehnice în tre cele două 
ţări, s-a hotărît constituirea unei 
comisii guvernam entale mixte, care 
urm ează să propună guvernelor res
pective soluţii şi modalităţi de coo
perare  în  domeniile de interes co
mun. Totodată, comisia mixtă va 
exam ina şi va face propuneri cu 
priv ire la formele cele mai adec
vate de cooperare, inclusiv livrarea 
de proiecte, studii, maşini, u tilaje 
şi echipam ente produse în  România 
şi acordarea de asistenţă tehnică 
pen tru  constru irea de obiective eco
nomice. în  baza acordului de coo
perare economică şi tehnică urm ea
ză să se încheie u lterior acorduri 
com plem entare şi contracte pe te r
m en lung. In  num ele guvernului ro 
mân, acordurile au  fost sem nate de 
vicepreşedintele Consiliului de Mi
niştri, Gheorghe Rădulescu, iar în  
numele guvernului chilian de minis
tru l relaţiilor externe, Gabriel V al
des. Cu acest prilej, Gheorghe Ră
dulescu şi Gabriel Valdes au rostit 
cuvîntări.

în  com unicatul comun româno- 
chilian dat publicităţii la  încheierea 
vizitei se arată: „Convorbirile au 
avut loc într-o atm osferă de sinceră 
cordialitate şi în ţelegere reciprocă, 
expresie a p rie ten iei existente în tre  
poporul rom ân şl poporul chilian. 
In  cursul acestora a avut loc un  
schimb de inform aţii cu p riv ire la 
dezvoltarea econom iei ambelor ţări 
şi la principiile călăuzitoare ale po
liticii lor externe. Cele două părţi 
au constatat cu satisfacţie că re la
ţiile rom âno-chiliene sîn t favorizate 
de identitatea de vederi asupra prin
cipiilor respectării suveranită ţii şi 
independentei naţionale, neam estecu
lui în  treburile in terne ale altor 
state şi de năzuinţa com ună de a 
acţiona în  favoarea păcii şl colabo
rării internaţionale".

G uvernul rom ân şi guvernul chi
lian apreciază că schim burile de vi
zite şi contactele directe în tre  rep re
zentanţii celor două ţări contribuie 
la o mai bună dezvoltare a re la ţii
lo r b ilaterale şi pentru  aceasta îşi 
exprim ă dorinţa ca  astfel de contac
te să continue şi în  viitor, în di
ferite domenii de activitate.

Examinînd căile şi modalităţile de 
dezvoltare a relaţiilor între Româ
nia şi Chile, părţile au constatat că 
există posibilităţi reale pentru creş
terea schimburilor comerciale şi de

cooperare economică şi tehnică în 
tre  cele două ţări. Ca rezu lta t al 
în tîln irilo r m enţionate şi al negocie
rilo r pu rta te  în tre  M inisterul Rela
ţiilor Externe şi reprezentanţii părţii 
române, s-au sem nat un  acord de 
cooperare economică şi tehnică şi 
un  acord comercial în tre  ambele ţă 
ri. In acelaşi timp cu  sem narea a- 
cordului comercial, România şi Chile 
au procedat la  efectuarea unui schimb 
de liste de m ărfuri care  ar pu tea  fi 
exportate dintr-o ţară  în  alta. De a- 
sem enea, s-a sem nat un  acord de 
corespondent în tre  Banca de  sta t a 
Republicii Chile şi Banca rom ână de 
com erţ exterior. La sfîrşitul vizitei 
delegaţiei guvernam entale române, 
ambele părţi au subliniat cu mare 
satisfacţie că  ea  reprezin tă o con tri
buţie foarte  im portantă pen tru  în tă 
rirea  rela ţiilo r economice şi de p rie
tenie în tre  cele două ţări. V icepre
şedintele Consiliului de M iniştri, 
G heorghe Rădulescu, a transm is în 
numele preşedintelui Consiliului de 
S tat al Republicii Socialiste Româ
nia, N icolae Ceauşescu, o  invitaţie 
preşedintelui Republicii Chile, Eduar
do Frei, pen tru  a efectua o vizită 
oficială în  România. Preşedintele 
Frei a acceptat cu cea mai m are 
plăcere această  invitaţie.

Data vizitei se va  stabili ulterior 
pe căi diplomatice.

Vietnam ul de Sud

Tabăra de la Thuong Duc 
sub presiunea patrioţilor

Saigon 2 (Agerpres). — „Situaţia 
nu s-a schimbat" — anunţă comu
nicatele militare americano-saigone
ze la capătul a cinci zile de încer
cări nereuşite de a se degaja im
portanta tabără de la Thuong Duc 
a forţelor speciale încercuită de tru 
pele patriotice. „Inamicul nu dă îna
poi şi trupele noastre nu au putut 
ieşi din tabără", declară un consi
lier am erican al „beretelor verzi". 
Instalată pe colinele ce înconjoară 
valea Thuong Duc artileria popula
ră a transform at tabăra aflată aici 
în tr-un cimp de ruine şi cratere 
fumegînde, trupele patriotice respin- 
gînd în  acelaşi timp toate operaţii
le de aju tor declanşate din exterior 
pentru  despresurarea bazei.

C riza m inisterială din
Peru

Greva docherilor 
americani

W ashington 2 (Agerpres). Preşe
dintele Johnson a cerut m arţi sea
ra  ministrului justiţiei al S.U.A., 
Ramsey Clark, să introducă proce
dură judiciară pentru a obţine în 
cetarea grevei declarate la miezul 
nopţii de luni de 75 000 de docheri 
din porturile de pe coasta A tlan
tică a  S.U.A. La puţin timp după 
ce s-a anunţat această hotărire, un 
judecător federal din New York a 
ordonat greviştilor să se înapoieze 
im ediat la  lucru în baza prevederi
lor legii Taft-Hartley, care obligă a- 
mîne.rea unei greve pe timp de ma
xim 80 de zile, în care timp păr
ţile în dispută vor continua tra ta ti
vele  în p rezenta unei comisii fede
rale  de mediere.

Lima 2 (Agerpres). — Cabinetul 
de miniştri peruvian, condus de dr. 
Osvaldo H ercelles, şi-a prezentat 
m arţi demisia, după num ai patru  lu 
ni de guvernare. Preşedintele ţării, 
Fernando Belaunde Terry, a însăr
cinat im ediat pe M iguel M ujica Gal
lo, preşedintele Corporaţiei peruvie- 
ne a turism ului, cu form area noului 
guvern.

Criza m inisterială din Peru era 
considerată ca fiind inevitabilă, în  
legătură cu conflictul izb u cn it, pe 
m arginea com pensaţiilor plătite so
cietăţii „International Petroleum 
Company", filială a societăţii nord- 
am ericane „Standard Oii of New 
Jersey", pen tru  zăcăm intele petro
lifere din zonele La Brea si Parinas, 
care au fost naţionalizate. Disputa 
dintre guvern şi opoziţia parlam en
tară  a luat am ploare mai ales după

ce Carlos Loret de Mola, care a 
demisionat din postul de p reşedinte 
al societăţii petroliere de sta t „Em- 
prensa Petrolera Fiscal" a afirmat că 
din contractu l încheiat cu societatea 
nord-am ericană a dispărut, în  mod 
misterios, o pagină care stipula p re
ţu l în  dolari ce urm a să fie plătit 
de „International Petroleum  Compa
ny" pen tru  petrolul cum părat de la 
statul peruvian. G uvernul a negat 
existenţa acestei pagini, dar, În tru
cât conflictul devenise o problemă 
naţională, instanţele judiciare au 
ordonat deschiderea unei anchete. » 

Primul ministru M iguel M ujica 
Gallo deţine şi portofoliul afaceri
lor externe. în  funcţia de ministru 
de in terne a fost desem nat M anuel 
V elarde Aspillaga. Foştii m iniştri de 
finanţe, apărării, m arinei şi aviaţiei 
şi-au m enţinut portofoliile.

Campania electorală din S.U.A.

Humphrey în dilemă
W ashington 2 (A gerpres) — Cam

pania electorală desfăşurată de că
tre  v icepreşedintele S.U.A., H. Hum
phrey, întîm pină dificultăţi din ce în 
ce mai serioase datorită dem onstra
ţiilor pen tru  pace în Vietnam. în 
tr-un com entariu, transm is de agen
ţia U.P.I., ziaristul M errim an Smith 
arată  că „dem onstranţii care fac via
ţa am ară vicepreşedintelui în  toate 
oraşele prin  care acesta trece, u r
măresc să-l împiedice să-şi tină dis
cursurile şi să provoace eşecul în 
trunirilor sale electorale". Demon
stranţii, afirmă com entatorul, critică 
rolul jucat de H um phrey în  cadrul 
actualei adm inistraţii a S.U.A. şi do
resc să atragă atenţia opiniei pu
blice am ericane că în  ceea ce pri
veşte  războiul din Vietnam, alegă
torii nu au nici o posibilitate de a-

CE ARATĂ SONDAJELE?

V edere exterioară a bibliotecii U niversităţii din W ashington, constiucţie 
ridicată cu 107 ani în urmă

S-a scurs mai mult de jumătate 
din timpul afectat de către cei doi 
principali candidaţi la alegerile pre
zidenţiale din S.U.A. de la > no
iembrie — democrat şi republican 
— pentru campania lor electorală. 
Ca deobicei, sondajele de opinie 
publică — un adevărat barometru 
în ilustrarea tendinţelor . corpului e- 
lectoral — se înmulţesc pe măsura 
apropierii datei alegerilor, iar rezul
tatele sînt examinate cu atenţie la 
cartierele generale ale candidaţilor. 
Temeinicia investigaţiilor făcute de 
instituţii specializate■ cum sînt in
stitutele „Gallup“, „Louis Harris“, 
ca şi diverse ziare şi agenţii de pre
să, nu este pusă la îndoială, deşi, 
concluziile formulate nu pot fi con
siderate definite. Pot surveni ori- 
cind schimbări în funcţie de elemen
tele noi intervenite pe parcursul 
campaniei, determinate în general de 
evoluţia evenimentelor interne şi in
ternationale, precum şi de tactica a- 
doptată de candidaţi.

Pînă Ja 3 septembrie, data la care 
a început oficial campania preziden
ţială din SJJ.A., sondajele arătau un 
iurent de opinie in favoarea repu
blicanilor, interpretat de observato
rii politici ca, o reacţie directă la 
politica nepopulară a Administraţiei 
democrate de continuare a războiu
lui din Vietnam. Potrivit unui son

daj „Sindlinger“, in perioada 1 a- 
prilie — 2 septembrie, numărul ale
gătorilor favorabil Partidului demo
crat scăzuse de la 47,7 la sută la 
34,1 la sută• in timp ce procentajul 
adepţilor Partidului republican s-a 
menţinut la 30 la sută. In aceeaşi 
perioadă, alte sondaje relevau înre
gistrarea celui mai scăzut nivel al 
popularităţii preşedintelui Johnson,

din Washington cu 1322 de alegă
tori şi-au exprimat părerea, potrivit 
sondajului amintit, că nici republi
canii şi nici democraţii nu au ales 
„cea mai potrivită“ persoană politi
că dintre ei.

Toate sondajele efectuate după a- 
ceea au indicat o orientare a corpu
lui electoral spre candidatul Parti
dului republican, Richard Nixon.

COMENTARIUL ZILEI
avind drept cauză principală răz
boiul dus de S.U.A. în Vietnam.

Intr-unui din primele sondaje e- 
fectuate de Institutul „Louis Harris“ 
imediat după convenţiile la care au 
fost desemnaţi candidaţii republicani 
şi democraţi pentru alegerile prezi
denţiale se arată că majoritatea ale
gătorilor americani ar prefera pe 
oricine altcineva în locul lui R i
chard Nixon — candidatul republi
can, şi a lui Hubert Humphrey, can
didatul democrat. Aceleaşi aprecieri 
au fost făcute şi în ce îl priveşte 
pe al treilea candidat potenţial, 
George Wallace, ce se autointitulea
ză independent. Mai multe persoa
ne interogate la o secţie de votare

Semnificativ este sondajul efectuat 
de Institutul „Gallup“ la jumătatea 
lunii septembrie, care relevă că, da
că scrutinul ar avea loc imediat, 
Nixon ar obţine o victorie clară, 
pentru el pronunţîndu-se 43 la sută 
din alegători, în timp ce Humphrey 
ar obţine 33 la sută din voturi, iar 
cel de-al treilea candidat, George 
Wallace, 20 la sută. Alte sondaje în
treprinse de ziarul „New York Ti
mes“ şi săptămînalele „Time“ şi 
„Newsweek“ îl clasează pe Hum
phrey după George Wallace în ce 
priveşte numărul marilor electori ca
re se pronunţă în favoarea sa.

Un ultim sondaj precizează că 
distanţa dintre vicepreşedintele Hum
phrey şi rivalul său direct, Richard

legere în tre  candidaţii prezentaţi. 
V icepreşedintele H um phrey este a- 
preciat ca fiind direct răspunzător 
pen tru  victim ele războiului din V iet
nam, în  timp ce Nixon nu este so
cotit responsabil pentru politica v iet
nameză a A dm inistraţiei Joh: :;on. 
M errim an Smith consideră că, deşi 
nu se recunoaşte în  mod public, 
H um phrey însuşi, statul său major 
electoral, serviciul secret al S.U.A. 
şi FBI-ul sîn t dezorientaţi în fata a- 
cestei situaţii. V icepreşedintele Hum
phrey se află în dilemă deoarece nu 
doreşte ca întrunirile sale electora
le să eşueze din cauza dem onstra
ţiilor, dar nici mi doreşte să fie lua
te măsuri de control care ar duce 
la ciocniri între dem onstranţi şi po
liţie, fapt ce ar contribui la scăde
rea popularităţii sale.

Nixon, nu încetează să se accentu
eze. Nixon ar primi în prezent 43 
Iff sută din voturi faţă de 28 la sută 
cit ar fi acordate lui Humphrey şi 
21 la sută fostului guvernator al sta
tului Alabama, George Wallace. De 
menţionat că la 7 septembrie Hum
phrey era susţinut, potrivit aceluiaşi 
sondaj, de 31 la sută din alegători.

Tendinţa arătată de sondaje în 
defavoarea candidatului democrat pu
ne sub semnul întrebării şansele par
tidului de guvernămînt. Evident alar
maţi, vicepreşedintele S.U.A. şi con
silierii săi cărora li s-a alăturat re
cent George Ball, fost reprezentant 
permanent al S.U.A. la O.N.U., în
cearcă să reducă handicapul in pe
rioada scurtă care a mai rămas pî
nă la alegerile din noiembrie. De
claraţia lui Humphrey că dacă va 
fi  ales preşedinte „va fi dispus să 
determine încetarea bombardamente
lor asupra Vietnamului de nord“ fă
cută la Salt Lake Cuoy, este inter
pretată de comentatorii politici drept 
o astfel de încercare. Va constitui a- 
ceasta declaraţie a lui Humphrey 
„Un punct crucial în campania elec
torală“ cum o califica postul de te
leviziune american C.B.C.f Aceasta 
o va arăta desigur sondajele de opinie 
care vor urma.

In orice caz, sondajele de pînă 
acum acordă cîştig de cauză candi
datului republican. Richard Nixon

■ileie ce ur-Nu este exclus ca 
mează, barometrul vieţii politice a- 
mericane să înregistreze modificări.
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